




3 اقتصادی
سه شنبه -24بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4496

وزیر صنعت ، معدن و تجارت :

اخذ تعرفه واردات خودرو طبق مصوبه دی ماه 
دولت انجام می شود 

وزیر صنعت ، معدن و تجارت گفت: اخذ تعرفه واردات خودرو طبق مصوبه دی ماه 
دولت انجام می شود و فقط حکم هیات عمومی دیوان عدالت اداری می تواند مصوبات 

هیات وزیران را تغییر دهد. این کار در اختیار یک شعبه دیوان نیست. 
محمد شریعتمداری روز دوشنبه در حاشیه نشست استانداران در پاسخ به سوالی درباره 
رای یکی از شعب دیوان عدالت اداری برای تغییر تعرفه واردات خودرو اظهارداشت: رای 
هیات عمومی دیوان اگر صادر شود قانونی است ولی تغییردر نظام تعرفه های گمرکی با 
توجه به بازتاب های قابل ملاحظه ای که دارد فقط با رای هیات عمومی دیوان قابل اجرا 

است و لذا همان بحث ها و مصوبات هیات وزیران ادامه خواهد یافت.
وی خاطرنشان کرد: البته هنوز این رای به ما ابلاغ نشده و فقط از طریق مطبوعات و 

رسانه ها در جریان این رای قرار گرفته ایم و ابلاغ رسمی صورت نگرفته است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد : مصوبات هیات وزیران فقط با رای هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری قابل تغییر است و هنوز هیچ مصوبه قانونی از سوی هیات 

وزیران ابلاغ نشده و روال قبلی ادامه دارد.
دیوان عدالت اداری در حکمی ماده 14 مصوبه دی ماه امسال دولت مبنی بر افزایش 
تعرفه واردات خودروهای بنزینی، دیزلی و هیبریدی را غیرقاونی دانست و حکم داد 

واردات خودروها باید برمبنای تعرفه های قبلی صورت گیرد.
طبق مصوبه دی ماه امسال دولت، تعرفه واردات خودرو افزایش یافته و در عین حال 
محدودیت سقف ارزش 4۰ هزار دلاری برای خودروهای وارداتی و همچنین حجم موتور 

۲ هزار و ۵۰۰ سی سی در این مورد تعیین شده بود.
وی درباره نامه خود به معاون اول رییس جمهوری برای واگذاری صندوق های حمایتی 
بخش صنعت و معدن به بخش خصوصی نیز گفت: در نامه ای که به رییس جمهور 
و معاون اول نوشتیم تاکید کردیم به دلیل اینکه صندوق ضمانت صادرات صندوقی 
حاکمیتی است، قابل واگذاری نیست و طبیعتا باید در جلسه شورای واگذاری ها مجددا 
بررسی شود. وزیر صنعت خاطرنشان کرد: در حوزه تامین وثایق بعنوان یکی از مشکلات 
واحدهای تولید مقرر شد وثایق خارج از واحدهای تولیدی که مورد تاکید نظام بانکی 
است، از واحدهای تولیدی اخذ شود که در این صورت موانع تولید و تامین مالی آن ها 
مرتفع خواهد شد. وی تصریح کرد: در مذاکراتی که با مراکز نظارتی از جمله سازمان 
بازرسی و دیوان محاسبات داشتیم هم مقرر شد شرایطی فراهم کنیم که بتوانیم در 
اجرای قانون مصوب مجلس شورای اسلامی و کفایت وثیقه واحدهای تولید که برای 
دریافت تسهیلات مورد نیاز خود را دارند، مدیران عامل بانک ها با پذیرفتن آن بتوانند در 

شرایط سهل تری این تسهیلات را پرداخت کنند.
شریعتمداری با بیان اینکه درباره تجدید، ارزیابی وثایق موجود نیز بانک مرکزی پذیرفت 
وثایق را ارزیابی دوباره کند، ادامه داد: همچنین پروانه بهره برداری معادن می تواند بعنوان 
یکی از وثایق مورد استفاده قرار گیرد که معاونت معدنی وزارت صنعت تا یک هفته 
آینده این موضوع را به استانداران سراسر کشور ارسال خواهد کرد تا معادن نیز بتوانند از 

سیستم تسهیلات استفاده کنند.

عضو کمیسیون عمران مجلس :

تسهیلات مسکن روستایی برای جامعه هدف 
کارایی ندارد

عضو کمیسیون عمران مجلس، با مثبت ارزیابی کردن اقدام دولت در خصوص کاهش 
زمان سپرده گذاری برای ارایه وام مسکن، گفت: گام بعدی دولت کاهش نرخ سود وام 

مسکن باشد.
علیم یارمحمدی با اشاره به اقدام اخیر وزارت راه و شهرسازی مبنی بر کاهش زمان 
سپرده گذاری برای ارایه تسهیلات مسکن، گفت: با کاهش زمان سپرده گذاری برای اخذ 

تسهیلات تحرک بیشتری در بازار مسکن ایجاد خواهد شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه افزایش مشارکت مردم در 
سپرده گذاری می تواند روند تسهیلات دهی را تقویت کند، افزود: هر چه میزان مشارکت 
مردم در سپرده گذاری بیشتر باشد بسترسازی برای خانه دار شدن مردم ایجاد شده 
است. نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی، با تاکید بر اینکه پس  از کاهش 
مدت زمان سپرده گذاری برای اخذ تسهیلات مسکن به 1۰ ماه باید نرخ سود وام نیز 
تعدیل شود، تصریح کرد: اولین گام دولت برای تسهیل شرایط خانه دار شدن مردم باید 

به گام های بعدی نیز بی انجامد.
وی با بیان اینکه تامین تسهیلات مسکن روستایی در شرایط فعلی لازم است، گفت: 
دولت باید با تسهیل شرایط تامین مسکن در روستاها از مهاجرت بیش این به شهرها 
جلوگیری کند. یارمحمدی با تاکید بر اینکه تسهیلات اعطای برای مسکن روستایی با 
وضعیت مالی متقاضیان همخوانی ندارد، افزود: در حال حاضر بنیاد مسکن برای ساخت 
و ساز واحدهای مسکونی مورد نیاز مردم به منابع مالی کارآمد نیاز دارد در حالی که این 

منابع هنوز تامین نشده است.
وی با بیان اینکه بودجه پیش بینی شده برای مسکن روستایی تکاپوی نیاز جامعه هدف 
را نمی کند، تصریح کرد: بسیاری از روستاییان توانایی بازپرداخت سود تسهیلات مسکن 
را ندارند از این رو دولت باید در تغییر شرایط تسهیلات دهی به این افراد تجدیدنظر کند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، با تاکید بر اینکه ب توجهی به تسهیل شرایط خانه 
دار شدن روستاییان افزایش حاشیه نشینی را در بر دارد، گفت: دولت باید تصمیمی 
منطقی در خصوص خانه دار شدن اقشار روستایی اتخاذ کند در غیر این صورت دیگر 

جامعه روستایی ساکن در روستا نخواهیم داشت.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، یادآور شد: امید است تحرک ایجاد 
شده در بخش کاهش زمان سپرده گذاری برای اخذ وام در خصوص تسهیلات مسکن 

روستایی نیز اعمال شود.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد،

مشکل دستگاه های پز به طور موقت حل می شود
یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس از رفع شدن موقت موضوع مشکلات خرید از 
پز توسط بانک مرکزی خبر داد و گفت که قرار است در این خصوص برنامه ای و طرحی 

از سوی بانک مرکزی ارائه شود.
احمد انارکی محمدی در گفت وگو با ایسنا در خصوص مشکلاتی که اخیرا درباره خرید 
از طریق دستگاه های پز ایجاد شده توضیح داد: بسیاری از پمپ بنزین ها در جایگاه ها 
نوشته اند که خودپرداز نداریم. موضوع مهم دیگر که باید توجه شود این است که مدتی 
که پول مردم تا به حساب آنها می رود، باید مشخص شود که پول آنها کجاست و به 
حساب چه کسی می رود. مردم مطالبه دارند و می خواهند که بدانند این پولشان به 

کجا می رود؟
وی افزود: این موضوع معضلاتی را به دنبال دارد. بانک مرکزی حق ندارد که این کار را 
انجام دهد. با آقای پورابراهیمی در خصوص آخرین وضعیت این موضوع صحبت کردم. 
آقای پورابراهیمی گفتند که این موضوع را پیگیری کردند و قرار شده است بانک مرکزی 
به طور موقت فعلا این مشکل را برطرف کند و در آینده برنامه  و طرحی را به ما بدهد که 
هم بر هدف این موضوع برای بحث پولشویی، کنترل و مشخص شدن اینکه این پول به 

کجا می رود، کار شود و هم اینکه کار مردم نخوابد.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در پایان تاکید کرد: این اتفاق در تمام دنیا 
می افتد ولی باید زیرساخت ها را به گونه ای طراحی کنیم که مشخص شود این پول کجا 
و چگونه می رود. قرار است بانک مرکزی به طور موقت این موضوع را برطرف کند و تا 

یک ماه آینده طرح نهایی این موضوع را بدهد.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: قرار بود یارانه فقط به نیازمندان پرداخت شود و 
منابع حاصل از آن صرف امور دیگری شود، از این رو پرداخت یارانه ها از پایه غلط بود. 
علی لاریجانی روز یکشنبه در دیدار با روسا و اعضای هیات های علمی دانشگاه های 
شیراز و علوم پزشکی این شهر افزود: تاکنون تشخیص دارا بودن یا نبودن افراد امکان 
پذیر نشده است، هر چند که مجلس در این زمینه قوانین را وضع کرده ولی در اجرا 

به مشکل برخورده است. 
رئیس مجلس گفت: طرح وزارت بهداشت برای طرح تحول سلامت خوب بود ولی 
هزینه سنگین اجرای آن را با مشکل مواجه کرد و تلاش می شود تا در سال آینده 
این مشکلات حل شود.  لاریجانی با بیان اینکه مساله خشکسالی و حل بحران آب 
ساده نیست، گفت: هزینه صندوق های بازنشستگی نیز برعهده دولت است و به جز 
سازمان تأمین اجتماعی که سرپا است، دولت به سایر صندوق های بازنشستگی ارقامی 

را اختصاص می دهد ولی با این شرایط بازنشستگان به حق معترض هستند. 
وی با بیان اینکه بودجه زیادی در کشور وجود ندارد، گفت: در چنین فضایی باید به 
گونه ای عمل کرد که دانشگاه ها سرپا بمانند و در مجلس تلاش می کنیم تا تخصیص 
بودجه به تحقیقات از سوی شرکت ها به شیوه ای قابل تحقق تغییر یابد تا مشکلات 
قبلی مشاهده نشود.  رئیس مجلس در بخش دیگری از سخنان خود گفت: باید 

فرایندی طراحی شود تا دانشگاه ها و بخش تولید به یکدیگر نیازمند باشند. 
وی افزود: در قانون برنامه ششم اختیارات وسیعی را به هیات امنای دانشگاه ها 
داده ایم تا به سمت استقلال بروند و یکی از وجوه استقلال دانشگاه ها بعد مالی آنها 
است. ما از استقلال دانشگاه حمایت می کنیم تا آنها با دست باز بتوانند به فعالیت 

خود ادامه دهند. 

لاریجانی گفت: ارتباط دانشگاه ها و بخش های تولیدی کشور باید برقرار شود و 
ظرفیت عظیمی مانند دانشگاه شیراز باید با بخش تولید نیز مرتبط باشد که البته این 

کار با دستور محقق نمی شود. 
اوضاع بودجه مناسب نیست 

وی ادامه داد: در مرکز پژوهش ها به این مسئله فکر می کنیم که چگونه باید بخش 
تولید و دانشگاه ها را به هم مرتبط کنیم و یکی از راهکارها می تواند این باشد که 
بخش های خصوصی در صورت ارتباط گیری با دانشگاه ها از تسهیلات بهره مند شوند. 
رئیس قوه مقننه در ادامه با بیان اینکه مجلس قانونی را در زمینه حذف کنکور 
وضع کرد ولی اقدامی انجام نشد که این یک خسارت است، ادامه داد: فشار و استرس 
کنکور دانش آموزان را از خلاقیت دور می کند و آنها تبدیل به تست زن می شوند که 
این مساله باید حل شود.  لاریجانی با بیان اینکه مجلس به هر میزانی که بتواند به 
دانشگاه ها کمک می کند تا از نظر درآمدی تامین شوند، گفت: دانشگاهیان باید در 
سپهر اندیشه خود همه مشکلات کشور را ببینند زیرا وضعیت بودجه کشور مناسب 
نیست و ظرفیت حرکت پرشتاب را ندارد و این روند باید اصلاح شود مخصوصا در 
این وضعیت فعلی دنیا اگر توجه کافی نشود کشور از پیشرفت جا می ماند.  وی با بیان 
اینکه حدود 3۰۰ هزار میلیارد درآمد واقعی کشور است و 4۰ هزار نیز اوراق داریم که 
درآمد واقعی نیست، بیان کرد: حدود ۲9۰ هزار میلیارد به بودجه جاری اختصاص 
می یابد و رقمی که باقی می ماند حدود 1۰ تا 1۵ هزار میلیارد دلار باقی می ماند که 

این وضعیت نشان می دهد اوضاع بودجه مناسب نیست. 
رئیس مجلس با بیان اینکه وضعیت آموزش و پرورش از دانشگاه ها بهتر نیست، 
ادامه داد: پاداش پایان خدمت به گونه ای نوشته شده بود که برخی 6۰۰ میلیون تا 

یک میلیارد پاداش پایان خدمت می گرفتند ولی برخی دیگر فقط 4۰ میلیون دریافت 
می کردند و اکنون نیز عده ای پشت در مانده و هنوز پاداشی دریافت نکرده اند. با این 

شرایط توقعاتی ایجاد شده که حل آن ساده نیست. 

رئیس مجلس:

 پرداخت یارانه ها از پایه غلط بود 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰14847 مربوط به پرونده کلاسه 139411443۰۰۰1۰۰11۲1 آقای سید رسول موسوی صابر 
فرزند سید میرزا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 176 مترمربع پلاک شماره 1۰9۲1 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7187(
۲- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰1718۵ مربوط به پرونده کلاسه 139۲11443۰۰۰1۰۰۰۵44 آقای محمود مهرابی رزوه فرزند 
علی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۰1/18 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1۰84۵ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7167(
3- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰16999 مربوط به پرونده کلاسه 139۲11443۰۰۰1۰۰۲881 آقای علی ذاکری پور فرزند رضا 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۰۲ مترمربع پلاک شماره 16 فرعی از 1139۵  اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالحسن رضوی .)م الف 7178(
4- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰139۰4 مربوط به پرونده کلاسه 139۲11443۰۰۰1۰۰۲4۰۰ آقای حسن نصرتی فرزند 
محمدعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۲۵/7۰ مترمربع پلاک شماره 1۰9۲6 و 1۰93۲ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین چوپانی مقدم احدی از وراث علی چوپانی مقدم .)م الف 7168(

۵- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰13991 مربوط به پرونده کلاسه 139۲11443۰۰۰1۰۰۲619 آقای عباس حسن زاده فرزند 
محمدحسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 7۰/98 مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 1۰349 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از تقی توان احدی از وراث علی محمد توان .)م الف 7194(
6- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰13976 مربوط به پرونده کلاسه 139111443۰۰۰1۰۰7644 آقای اسماعیل خبری زاد فرزند 
غلامحسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۰8/41 مترمربع پلاک شماره۲ فرعی از 1۰6۵9 اصلی واقع در قم بخش 1 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اشراقی احدی از وراث شهاب اشراقی .)م الف 7۲۰8(
7- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰1۵۰83 مربوط به پرونده کلاسه 139111443۰۰۰1۰۰7643 آقای اسماعیل خبری زاد فرزند 
غلامحسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 84/۰8 مترمربع پلاک شماره 18 فرعی از 1139۵ اصلی واقع در قم بخش 1 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی .)م الف 7۲۰8(
8- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰17931 مربوط به پرونده کلاسه 139111443۰۰۰1۰۰9638 آقای شهبازعلی حسن لو فرزند 
محمدنقی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 9۰ مترمربع پلاک شماره 11۲۰8 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم خریداری طی اسناد رسمی.)م الف 7۲۰7(
9- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰1۵144 مربوط به پرونده کلاسه 139611443۰۰۰1۰۰۰۲34 آقای ابوافضل باقریان فرزند 
حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 11۵/۵۰ مترمربع پلاک شماره 1۰41۵ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اصغر اسحاقی .)م الف 7۲۰4(
1۰- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰1۵۰14 مربوط به پرونده کلاسه 139۵11443۰۰۰1۰۰۰813 خانم فرشته محمودی فرزند 

کاظم در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 17۲/4۰ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 1۰6۵9 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7۲۰4(

11- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰17۵74 مربوط به پرونده کلاسه 139۵11443۰۰۰1۰۰1994 آقای احمدرضا سعیدی نژاد 
فرزند علی قربان در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 13۰/۰6 مترمربع پلاک شماره 1۰341 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7199(
1۲- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰14891 مربوط به پرونده کلاسه 139۵11443۰۰۰1۰۰۰6۵1 آقای جعفرعلی بیکدلو فرزند 
عصمت اله در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲67/9۰ مترمربع پلاک شماره 1119۰ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7۲18(
13- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰17۲۵۰ مربوط به پرونده کلاسه 139411443۰۰۰1۰۰۰۰۲۵ خانم کبری طاهری خرامه 
فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 9۲/۵8 مترمربع پلاک شماره 1۰۲97 اصلی واقع 

در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 7۲31(
14- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰17۲۵1 مربوط به پرونده کلاسه 139411443۰۰۰1۰۰۰۰۲6 آقای محسن محسنی فرزند 
حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 9۲/۵8 مترمربع پلاک شماره 1۰۲97 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7۲31(
1۵- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰14۲68 مربوط به پرونده کلاسه 139۲11443۰۰۰1۰۰۰47۲ آقای مجتبی ملک پورافشار 
فرزند اسمعیل در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 161/17 مترمربع پلاک شماره ۲4۵ فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش 4 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید ضیاء برقعی احدی از وراث نصراله راوند .)م الف 7۲38(
16- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰147۵7 مربوط به پرونده کلاسه 139۵11443۰۰۰1۰۰191۰ خانم سعده مشعلاوی فرزند 
ناصر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 148/۵۰ مترمربع پلاک شماره 11۰4۲ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد - علی اصغر -جواد - حسین همگی زاهدی  .)م الف 7177(
17- رای شماره 13966۰33۰۰۰1۰149۰6 مربوط به پرونده کلاسه 139۵11443۰۰۰1۰۰۰861 آقای جعفر نوروزی فرزند 
غلامرضا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 71/۵۰ مترمربع پلاک شماره 1۰476 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 7۲8۲(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 

لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/24 تاریخ انتشار دوم: 1396/12/09
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲3146 شماره  رای   -1
139311443۰۰۰۲۰۰۰۵۰6 آقای مهدی خلیلی فرزند نوروز علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲6 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از باقیمانده ۲38۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از جواد تلخابی .)م الف 7184(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲99۰1 شماره  رای   -۲
از  قسمتی  در  اصغر  فرزند  شعبان  الهویردی  آقای   139111443۰۰۰۲۰18۵۲4
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲17۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7164(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۰941 شماره  رای   -3
از  قسمتی  در  فرزند حسن  قمی  محمدجواد  آقای   139111443۰۰۰۲۰1۵۰61
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 18۲7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7174(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲81۵7 شماره  رای   -4
139611443۰۰۰۲۰۰۰۰۰7 آقای احمد تلخابی فرزند حیدرعلی متولد 1361/3/31 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲374- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از علی محمدی .)م الف 7۲14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۰896 شماره  رای   -۵
139111443۰۰۰۲۰14988 آقای غلامحسین موسوری فرزند رضاقلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵3/13 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 183۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی از سید حسین شریفی .)م الف 7۲17(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲441۰ شماره  رای   -6
139111443۰۰۰۲۰11761 خانم زهرا نظری ورزنه فرزند قربانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵7 مترمربع پلاک شماره 
1/3۵ فرعی از ۲3۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7۲۲9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰33163 شماره  رای   -7

139۵11443۰۰۰۲۰۰۰879 شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 38۲۵/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از شماره فرعی از 1۵71 بمساحت 4۲۰1/7۰ و 1۵7۲ بمساحت 
8۰۵8/۵۰ و 1۵73 بمساحت 333۵/6۵ و 1۵74 بمساحت 1۲3۵6/46 و 1۵7۵ 
بمساحت ۲۰۲4۲/6۵ و 1۵76 بمساحت 38۲۵/۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7197(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰1986۰ شماره  رای   -8
139611443۰۰۰۲۰۰۰۵۰6 آقای علی محمد چراغی کمالان فرزند حمزه علی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲38۲- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه چای پز و عذری دیمکاران .)م الف 7۲41(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۲8۰3 شماره  رای   -9
139611443۰۰۰۲۰۰1۵41 آقای حسین غلامیان فرزند علی اکبر در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 94/87 مترمربع پلاک 
شماره 1/118 فرعی از ۲۵39 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از سهم الارث متقاضی آقای حسین غلامیان و خریداری از ورثه 

علی اکبر غلامیان .)م الف 7۲4۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۰73۲ شماره  رای   -1۰
139111443۰۰۰۲۰18۲83 آقای عیسی نقاش فرزند اسمعیل علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 89/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره 1۲۵ فرعی از 1941 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7۲۵1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲48۵6 شماره  رای   -11
139۲11443۰۰۰۲۰۰4841 آقای غلامرضا طالبی فرزند اجاقعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69/6۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲14 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از آمنه و فاطمه و زهرا و علی اکبر تولیتی فرزند مهدی و علیرضا 

تولیتی فرزند علی محمد ورثه علی اکبر تولیتی .)م الف 7۲6۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲6873 شماره  رای   -1۲
139۵11443۰۰۰۲۰۰۰833 آقای حسین دوستی فرزند عبدالحسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64/1۵ مترمربع پلاک 
شماره ۲11 فرعی از 19۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از رمضانعلی و حسینعلی طالبی .)م الف 7۲6۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۲794 شماره  رای   -13

139۵11443۰۰۰۲۰۰۰716 آقای احمد داودپور فرزند طغان در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰8 مترمربع پلاک شماره ۲1۲ فرعی 
از ۲۵91 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 7۲73(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲37۰۲ شماره  رای   -14
139111443۰۰۰۲۰۰8438 خانم زهرا سالار دریایی فرزند دریاقلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۲/74 مترمربع پلاک 
شماره 1۲8 فرعی از 1917 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7۲69(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲1818 شماره  رای   -1۵
139۲11443۰۰۰۲۰۰1۲19 آقای مقصود مرادی فرزند احمد متولد 1346/7/7 در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 91/۵7 مترمربع 
پلاک شماره 47 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اکبر سلیمانی مطلق .)م الف 7۲76(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰3۰9۰۲ شماره  رای   -16
از  اله در قسمتی  139411443۰۰۰۲۰۰۰۲۵9 آقای مجید عباسی فرزند نعمت 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۲1/1۵ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده ۲۵67/1۰68 و ۲۵66 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 7۲6۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13966۰33۰۰۰۲۰۲818۰ شماره  رای   -17
139411443۰۰۰۲۰۰۰۲۵6 آقای مجید عباسی فرزند نعمت اله متولد 136۰/6/17 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64/8۰ 
مترمربع پلاک شماره ۲/4 فرعی از ۲۲9۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد ابراهیم یارمان کوپائی .)م الف 7۲6۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/24 تاریخ انتشار دوم: 1396/12/09
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
موجب اجراییه صادره از شعبه ۲۵ شورای حل اختلاف قم که در اجرای احکام به شماره 
1۰/96ج /639 ثبت گردیده له امیر منصور احمدی علیه احسان حسنی که محکوم علیه 
محکوم است به به موجب حکم تخلیه به اعمال بند ۲ م 4۵ ق.ا.ا.م در حق محکوم له و تادیه 
حقوق اجرائی به نفع دولت که محکوم له اموال به جا مانده از محکوم علیه به موجب عدم تخلیه 
اثاثیه منزل را توسط کارشناس ارزیابی نموده که شرح کارشناسی اموال به لحاظ کثرت در 
پرونده موجود می باشد که مقرر گردید اموال فوق الذکر در تاریخ 96/1۲/1۲ ساعت 1۰/3۰ 
الی11/۰۰ صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد 
اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد 
بازدید از اموال  را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد 
مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد .برنده مزایده باید %1۰ 
ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را قبل از یک پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یکی 

از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم

دادنامه
پرونده کلاسه 96۰998831۰3۰111۰ شعبه ۲ دادگاه خانواده شهرستان کرمانشاه تصمیم 

نهایی شماره 
خواهان : آقای قدرت اله رنجبر چراغ آبادی فرزند ابراهیم به نشانی استان کرمانشاه - شهرستان 

کرمانشاه - شهر کرمانشاه - الهیه شهرک بهداری - کوی شهید نامدار صادقی پلاک 41 

خانم مژگان عباس زاده فرزند محمود به نشانی استان کرمانشاه - شهرستان کرمانشاه - شهر 
کرمانشاه - الهیه شهرک دادگستری خ اردیبهشت ۲ ساختمان شوکاب

آقای یعقوب رنجبر چراغ آبادی فرزند قدرت اله به نشانی ) فعلا مجهول المکان ( 
خواسته : حضانت 

پیامبر اکرم ص 
نشستن مرد پیش زن و فرزندش نزد خداوند محبوب تر است از اعتکاف در این مسجد من 

دادگاه با بررسی ادله طرفین دعوی و با استعانت از درگاه ایزد منان و کسب حلالیت از اصحاب 
دعوی با اعلام ختم دادرسی به شرح ذیل مبادرت به انشا ء رای می نماید . 

رای دادگاه 
در خصوص دادخواست آقای قدرت اله رنجبر چراغ آبادی علیه آقای یعقوب رنجبر چراغ آبادی 
و خانم مژگان عباس زاده به خواسته حضانت نوه های پسری خود به نام های حسام متولد 
1391  و پدرام متولد 1393 بدین شرح خواهان بیان داشته پسرم اعتیاد دارد الان 8 ماه است 
رفته و معلوم نیست کجا است عروسم نیز رفته و ۵ ماه پیش بچه ها را رها کرد و الان نوه هایم 
نزد من هستند تقاضای حضانت آنان را دارم . علیهذا با توجه به 1- نظر قاضی مشاور محترم 
۲- عدم ارایه دفاعیات از جانب خواندگان ) والدین اطفال ( این مرجع خواسته خوهان را وارد 
دانسته به استناد مواد 117۲و1173 از قانون مدنی حضانت اطفال را تا سن بلوغ به خواهان 
واگذار می نماید رای صادره نسبت به آقای یعقوب رنجبر غیابی ظرف مهلت بیست روز از تاریخ 
ابلاغ قابل واخواهی در این مرجع و پس از انقضای مهلت فوق  ظرف بیست روز قابل اعتراض 
و تجدید نظر در دادگاه تجدید نظر استان کرمانشاه بوده و نسبت به خانم مژگان عباس زاده 
حضوری ظرف مهلت بیست روز از تاریخ ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی در دادگاه تجدید نظر 

استان کرمانشاه می باشد . 
رئیس شعبه دوم دادگاه خانواده کرمانشاه - محسن رحمتیان 

دادنامه 
پرونده کلاسه:96۰99886۰3۰۰۰۲18 شعبه 3۰ شورای حل و اختلاف مجتمع امام خمینی 

) ره ( شهرستان کرمانشاه تصمیم نهایی شماره 
خواهان : آقای عباس قرانی هلشی فرزند صید علی به نشانی : استان کرمانشاه - شهرستان 

کرمانشاه - پخش فیروز آباد شهرستان کرمانشاه - دهستان سر فیروز آباد - روستای نوجوب 
خوانده : آقای فرهاد مینایی راد فرزند آقا جان به نشانی 

خواسته : مطالبه وجه بابت ... 
گردشکار : خواهان دادخواست به شرح فوق به طرفیت خوانده تقدیم پس از ارجاع و ثبت به 
کلاسه و جری تشریفات مقرر قانونی قاضی شورا با مطالعه اوراق پرونده و مداقه نظر در یکایک 
آنها و ملاحظه نظر مشورتی سر انجام ختم رسیدگی را اعلام و با استعانت از خداوند متعال بشرح 

آتی انشاء رای می نماید . 
رای قاضی شورا 

در خصوص دعوی آقای عباس قران هلشی بطرفیت فرهاد مینایی راد به خواسته مطالبه اجور 
معوقه به مدت 6 ماه و خسارات هزینه های آب و برق و تلفن و گاز با این توضیح که خواهان 
بیان نموده خوانده از تاریخ 96/1/1 لغایت 96/6/31 اجاره معوقه را از قرار ماهیانه ۲۲۰/۰۰۰ 
تومان پرداخت نکرده و هم چنین به پرداخت هزینه های آب و برق و گاز و تلفن اقدام نکرده 
اند فلذا تقاضای صدور حکم بشرح خواسته را نموده اند نظر به محتویات پرونده و اوراق و اینکه 
خوانده علیرغم ابلاغ قانونی در جلسه حضور نیافته و لایحه ای اراعه نداده این شعبه دعوی 
خواهان را محمول بر صحت تشخیص داده فلذا مستندآ به مواد 198 قانون آیین دادرسی 
مدنی رای بر محکومیت خوانده بابت اصل خواسته به مبلغ 1/3۲۰/۰۰۰ تومان بعلاوه اجور 
معوقه مبلغ 69۰/۰۰۰ ریال هزینه های دادرسی صادره و مازاد بر آن را بنا بر فقد دلیل  کافی 
و عدم ارائه مستندات به ماده ۲۵7 ق. آ . د .م رای بر بی حقی خواهان صادر و اعلام میدارد 

رای صادره غیابی است که ظرف مدت بیست روز پس از ابلاغ در همین شعبه قابل واخواهی و 
سپس به مدت بیست روز پس از آن قابل تجدید نظر خواهی نزد دادگاه های عمومی - حقوقی 

شهرستان کرمانشاه می باشد 
قاضی شورای حل و اختلاف کرمانشاه - عبدی 

       آگهي تعیین ابلاغ وقت رسیدگی
آگهي تعیین ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به : 

کلاسه پرونده :96۰3۵۵وقت رسیدگي : 96/1۲/۲7   ساعت1۰  صبح 
خواهان : مریم حسنی فرزند علی بگ آدرس : کرمانشاه 

خوانده : شهروز مهر آوری شب لو فرزند قوچعلی آدرس : مجهول المکان 
خواسته : الزام به تنظیم سند خودرو  

خواهان دادخواستي به خواسته فوق تسلیم دادگستري شورای حل و اختلاف  شهرستان 
کرمانشاه نموده که جهت رسیدگي به  شعبه به شوراي حل اختلاف مجتمع شهید بهشتی  
ارجاع و وقت رسیدگي به شرح پیش گفته تعیین شده و به علت مجهول المکان بودن خوانده 
حسب درخواست خواهان به دستور شورا و به تجویز ماده 7۲ قانون آیین دادرسي دادگاههاي 
عمومي و انقلاب در امور مدني مراتب یك نوبت در یکي از روزنامه هاي کثیر الانتشار آگهي مي 
شود تا خوانده ظرف یکماه از تاریخ نشر اگهي به دفتر شورا مراجعه و ضمن اعلام نشاني کامل 
خود نسخه ثاني دادخواست و ضمائم را دریافت کرده و در وقت رسیدگي معونه حضور یابد . و 

الا شورا تصمیم اتخاذ خواهد کرد . 
مدیر دفتر شعبه شورای حل و اختلاف شعبه 37 حقوقی مجتمع شورای حل و اختلاف شهید 

بهشتی شهرستان کرمانشاه - میر پور 
کرمانشاه - سه راه مسکن - جنب کلانتری 22 مسکن - شورای حل و اختلاف 



سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به اینکه همواره 
دیدارهای نخست لیگ قهرمانان آسیا از دشواری خاصی 
برخوردار است، گفت: می خواهیم فصل جدید این رویداد 

مهم را با نمایشی خوب و کسب پیروزی آغاز کنیم. 
»برانکو ایوانکوویچ« روز دوشنبه در نشست خبری پیش از 
دیدار مقابل نسف قارشی ازبکستان در هفته نخست لیگ 
قهرمانان آسیا، گفت: در ایران و حتی در بازی های خارج از 

خانه برای کسب برتری به مصاف حریفان می رویم.
وی با اشاره به اینکه بازیکنان پرسپولیس باید با تمرکز کامل 
به مصاف میهمان خود در هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا 
بروند، گفت: احتمال غافلگیری در دیدار های نخست وجود 

دارد و نباید به حریف، فرصتی بدهیم.
برانکو با بیان اینکه دیدارهای اخیر نسف قارشی را آنالیز کرده 
ایم، گفت: آنها در پنج بازی اخیر به چهار پیروزی رسیده اند 
و یکی از بهترین های لیگ ازبکستان هستند. انتظار دارم برابر 

تیم سازماندهی شده و قدرتمندی بازی کنیم.
سرمربی پرسپولیس در مورد شناخت از بازیکنان تیم حریف، 
اظهار داشت: »عبدالکلیکو« که در لیگ کرواسی بازی می 
می  خوبی  به  را  است  هموطنم  که  »دراگانوویچ«  و  کرد 

شناسم.
وی در ادامه به آمادگی و سلامت تمامی بازیکنانش برای 
دیدار فردا اشاره کرد و گفت: رقابت برای رسیدن به ترکیب 
اصلی پرسپولیس زیاد است. با اینکه دیدار فردا به احتمال 
زیاد زیر بارش باران برگزار خواهد شد، اما به طور کامل آماده 

ارائه نمایشی خوب و رسیدن به پیروزی هستیم.
دیدار تیم های پرسپولیس ایران و نسف قارشی ازبکستان 
در جریان هفته نخست مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
ساعت 17:1۵ روزسه  شنبه  در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد 

شد.
این دیدار از گروه سوم برگزار می شود که تیم های الوصل 

امارات و السد قطر نیز در آن حضور دارند.
سرمربی پرسپولیس در ادامه این نشست خبری با اشاره به 
اینکه بازی کردن در لیگ قهرمانان آسیا افتخار بزرگی است، 
عنوان کرد: هواداران یار دوازدهم پرسپولیس در دیدارهای 
خانگی هستند.البته تجربه نشان داده که بازی نخست و آنهم 

در خانه می تواند خطرناک بشد.
برانکو ادامه داد: احترام زیادی برای حریفان قائل هستیم، اما 
در تهران بازی می کنیم و صدرنشین لیگ ایران هستیم و 

باید برنده شویم.
سرمربی پرسپولیس گفت: با توجه به اینکه لیگ قهرمانان 
آهن  و ذوب  تراکتورسازی  برای  است،  آغاز شده  امروز  از 
همه  امیدوارم  و  دارم  موفقت  آرزوی  امروز  دیدارهای  در 
نمایندگان ایران روند بهتری نسبت به سال گذشته داشته 

باشند.
در  هواداران  سوی  از  مشکلات  بروز  احتمال  درمورد  وی 
لیگ قهرمانان آسیا، گفت: سال ها سرمربی تیم ملی ایران و 

پرسپولیس بوده ام و در این مدت تنها تعداد اندکی رفتارهای 
غیر متعارف از تماشاگران دیده ام.یقین دارم که تماشاگران 
فردا با فرهنگ بالای خود از پرسپولیس بهترین حمایت را 

خواهند داشت.
برانکو در ادامه به بحث فنی دیدار فردا اشاره کرد و گفت: 
تمامی جزئیات را در جلسات فنی در اختیار بازیکنان قرار 
داده ایم و نهایت آنان هستند که در زمین، نتیجه را رقم 

می زنند.
وی افزود: در لیگ فوتبال اروپا و لیگ قهرمانان آسیا تجربه 
حضور دارم و می دانم که مهمترین مساله برای رسیدن به 

موفقیت، اعتماد به نفس و نظم بازیکنان است.
برانکو در پایان گفت: بازیکنان پرسپولیس به خوبی می دانند 
که قوی ترین تیم ایران را تشکیل داده اند و در هر دیدار فقط 

پیروزی می خواهند.
علی علیپور:

خوشحالم که می توانیم در ایران بازی کنیم
 مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس  نیز در این  نشست خبری 
کنیم  بازی  هوادارانمان  برابر  توانیم  می  اینکه  از  گفت: 
خوشحال هستیم و امیدوارم بتوانیم بازی های آسیایی را با 

پیروزی شروع کنیم. 
علی علیپور با حضور گفت: خیلی خوشحالم که دوباره لیگ 
قهرمانان آسیا شروع می شود و اینکه می توانیم در ایران بازی 
کنیم. در فصل گذشته بیشتر بازی ها را خارج از خانه انجام 

دادیم و امیدوارم فردا موفق شویم.
مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص تقابل با خط 
دفاعی مستحکم نسف قارشی افزود: به هر حال من فقط 
یک نفر هستم. همانطور که آقای ایوانکوویچ گفتند آنها را 
آنالیز کردیم. هدف اولم موفقیت پرسپولیس است و سپس 
به موقعیتی که سایر بازیکنان دارند فکر می کنم و به آنها 

پاس می دهم.

ورزشی44

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم خبر داد

رشد 117 درصدی مدال های جهانی 
ورزشکاران قمی

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: مدال های جهانی با 117 درصد رشد 
از 6 مدال در سال 94 به 13 مدال جهانی در سال گذشته رسید.

حسن عابدی با اشاره به میزبانی مسابقات کشتی فرنگی جام یادگار امام اظهار 
کرد: سال گذشته میزبانی مسابقات بین المللی کشتی فرنگی یادگار امام در 
قم پذیرفته شد و با تمام سختی ها، مشکلات و محدودیت ها موفق شدیم این 

میزبانی را انجام دهیم که از دستگاه های مشارکت کننده تشکر می شود.
وی خاطرنشان کرد: برای دومین بار امسال نیز بنا داریم این مسابقات را برگزار 
کنیم که در جلسه شورای ورزش همگانی استان مصوب شده و امیدواریم 
دستگاه های مخلتف به اندازه توان خود در هر چه بهتر برگزار شدن میزبانی این 

مسابقه تلاش داشته باشند.
با اشاره به برگزاری مراسم تجلیل از  مدیرکل ورزش و جوانان استان قم 
قهرمانان برون مرزی سال 9۵ گفت: 14۰ نفر قهرمان جهان، آسیا و بین الملل و 
غرب آسیا تجلیل شدند و رشد خوبی در این حوزه داشتیم و مدال های جهانی 
با 117 درصد رشد از 6 مدال در سال 94 به 13 مدال جهانی در سال گذشته 
رسید.وی با بیان اینکه در کل 17 درصد رشد در مجموعه مدال ها و فعالیت های 
ورزشی وجود داشت عنوان کرد: اداره کل ورزش و جوانان برای دومین سال 
پیاپی در سال 9۵ موفق شد رتبه برتر را در بین استان های هم گروه خود 

کسب کند.
همکاران  زحمات  با  که  داشت  وجود  توفیق  این  کرد:   خاطرنشان  عابدی 
درآمدهای اداره کل سال 9۵ و 96 نسبت به سال 93 سه برابر و حتی در برخی 
حوزه ها چهار برابر شود البته درآمدها با مدیریت افزایش پیدا کرده و از هدر رفت 

هزینه ها جلوگیری شده است.
وی عنوان کرد: اکنون درآمدها به گونه ای مدیریت شده که بین تمام هیأت های 
ورزشی بر اساس عملکرد توزیع می شود به طوری که هر هیأتی برنامه قابل 
توجیه داشت که در کارگروه ورزش اداره کل تصویب شد تمام اعتبارات مورد نیاز 

به آن هیأت اختصاص داده می شود.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به فعالیت های فرهنگی هیأت های 
ورزشی گفت: کمیته فرهنگی هیأت های ورزشی باید فعال شود زیرا معتقدیم 
ورزش بدون معنویت معنا ندارد. اعتبارات مورد نیاز در اختیار هیأت های ورزشی 

قرار گرفته تا پیوست فرهنگی در کنار ورزش و اماکن ورزشی محقق کنند.

رئیس هیأت بسکتبال استان قم خبر داد

معرفی برترین های مینی بسکتبال دختران
 جام فجر 

رئیس هیأت بسکتبال استان قم از معرفی برترین های مسابقات مینی بسکتبال 
جام فجر دختران قم و برگزاری مسابقات بسکتبال سه نفره بانوان خبر داد. 

مرتضی سخایی اظهار کرد: رقابت های جام فجر بسکتبال قم در رده های سنی 
مختلف هر دو بخش آقایان و بانوان برنامه ریزی شد و یکی از مسابقات در بخش 
بانوان به پیکارهای مینی بسکتبال دختران اختصاص داشت که با قهرمانی تیم 

ام کلثوم به پایان رسید و تیم های مریم و نرگس دوم و سوم شدند.
وی در ادامه به برنامه ریزی بخش بانوان هیأت بسکتبال قم برای برگزاری 
رقابت های سه نفره جام فجر اشاره و بیان کرد: مسابقات بسکتبال سه نفره بانوان 
جام فجر زیر نظر کمیته مسابقات و داوران هیأت بسکتبال استان قم در دو رده 
ویژه متولدین قبل از یازدهم دی ماه سال 1378 و رده سنی آزاد برگزار می شود.
رئیس هیأت بسکتبال استان قم خاطرنشان کرد: در واقع مسابقات را در رده 
سنی جوانان و امید و همچنین رده سنی آزاد برگزار می کنیم و هر تیم شرکت 
کننده در این پیکارها شامل چهار بازیکن و یک سرپرست است و تیم های باید 
لباس متحدالشکل، بیمه ورزشی، ورودی مسابقات، یک قطعه عکس و تصویر 
شناسنامه و کارت ملی بازیکنان خود را به موقع به بخش بانوان هیأت بسکتبال 
قم ارائه کنند. وی با بیان اینکه آخرین مهلت تیم ها برای اعلام آمادگی، ثبت نام 
و تکمیل مدارک خود به منظور حضور در رقابت های سه نفره بانوان تا 3۰ بهمن 
ماه است، تصریح کرد: این دوره از مسابقات طبق آخرین قوانین فدراسیون 

جهانی  برگزار می شود و در سایت فیبا ثبت خواهد شد.
سخایی در ادامه به برنامه هفته پنجم لیگ مینی بسکتبال قم اشاره و عنوان 
کرد: روز پنجشنبه ۲6 بهمن ماه از ساعت 11:3۰ دقیقه در سالن ورزشی 
شهدای شهرداری قم نخستین مسابقه این هفته بین تیم های شهرداری و میکرو 
پویان به انجام می رسد و سایر بازی ها را به ترتیب تیم میرزای شیرازی با مهتاب 

و مهرام با ستارگان برگزار می کنند، ضمن اینکه تیم پویان استراحت دارد.
 

محمد مومنی:

سرمربی نیستم ولی به صبا کمک می کنم 
گزینه سرمربیگری تیم فوتبال صبای قم با رد پذیرش این مسوولیت در 

نماینده فوتبال قم گفت: فعلا به صبای قم کمک می کنم اما سرمربی نیستم. 
به گزارش  فارس  ، پیش از مسابقه معوقه صبای قم با ملوان بندر انزلی از هفته 
بیست و یکم رقابت های لیگ دسته اول فوتبال ایران بود که خبر سرمربیگری 
محمد مومنی بازیکن اسبق تیم  مطرح استقلال تهران در تیم صبای قم بر سر 

زبان ها افتاد اما مومنی هنوز این موضوع را قطعی نمی داند.
با این حال بازیکن زابلی فوتبال ایران که علاوه بر استقلال تهران سابقه بازی در 
باشگاه های دیگری همچون پلی اکریل اصفهان، پیام مشهد، راه آهن تهران، سایپا 
تهران، هما تهران، ارزروم اسپور ترکیه و پائوک سالونیک یونان را دارد این روزها 

در تمرینات صبای قم حضور می یابد.
مومنی که هم اکنون به مربیگری، استعدادیابی و تدریس می پردازد و در 
مسابقات لیگ دسته اول جام آزادگان سال 1374 عنوان آقای  گلی فوتبال ایران 
را کسب کرده و یک بازی نیز برای تیم ملی فوتبال ایران انجام داده، صبای قم را 

در سفر به سیرجان برای مصاف این تیم با گل گهر نیز همراهی می کند.
مؤمنی که دارای کارشناسی ارشد رشته تربیت بدنی است و مدرس دوره های 
بین المللی فدراسیون فوتبال ایران است و پیش از این سابقه مربیگری در داماش 
گیلان را دارد، در حاشیه آخرین تمرین صبا پیش از سفر به سیرجان حاضر 
به انجام گفت وگو به عنوان سرمربی نشد اما در اظهار نظری کوتاه گفت: فعلا 
سرمربی صبا نیستم و قراردادی با صبا نبسته ام، فقط به عنوان کمک به صبا 
در کنار این تیم حضور دارم. تیم فوتبال صبای قم دیروز دوشنبه ۲3 بهمن ماه 
از طریق هوایی به کرمان سفر کردند تا از این استان به صورت زمینی راهی 
سیرجان شده و عصر امروز سه شنبه ۲4 بهمن ماه در دیداری از هفته بیست 

و سوم لیگ دسته اول فوتبال ایران برابر تیم گل گهر این شهر صف آرایی کند.

در بخش رکورد به دست آمد؛

کسب مقام نخست تیراندازی با کمان کشور 
توسط ورزشکار قمی

 دبیر هیئت تیراندازی با کمان استان قم از کسب مقام نخست مسابقات 
تیراندازی با کمان رنکینگ کشور در بخش رکورد توسط بانوی قمی، رؤیا شاه 

مرادی خبر داد. 
احمد فتحی  اظهار داشت: رقابت های تیراندازی با کمان رنکینگ کشور در 
بخش های مختلف در حالی برگزار شد که رؤیا شاه مرادی کماندار قمی بار دیگر 

در این مسابقات درخشید و در بخش رکورد قهرمان شد.
وی افزود: شاه مرادی که در مسابقات کامپوند بانوان نیز شرکت کرده بود در 
مجموع امتیازات کسب شده پس از ۲ کماندار استان فارس به نام های سارا تبیان 

و زهرا مرادیان به مقام سوم رسید و در جمع برترین ها قرار گرفت.
دبیر هیئت تیراندازی با کمان استان قم گفت: این مسابقات به میزبانی بندر 
عباس برگزار شد و نفر اول تا شانزدهم رنکینگ این مسابقات وارد مسابقه 
قهرمان قهرمانان می شوند که اسفند ماه در ورزشگاه آزادی تهران برگزار می شود.

فتحی بیان داشت: شاه مرادی یکی از کماندار با سابقه قمی محسوب می شود 
که در سال های اخیر به طور جدی و بدون وقفه در این رشته مشغول به تمرین 
و مسابقه بوده است و مدعی حضور در ترکیب تیم ملی تیراندازی با کمان به 

شمار می رود.
وی عنوان کرد: با توجه به نبود فضای مناسب برای تمرین شاه مرادی و نیز 
عدم برخورداری از وجود مربیان طراز اول در استان قم، این بانوی کماندار قمی 
به طور معمول تمرینات خود را در تهران دنبال می کند و در همه رویدادهای 

کشوری حضور داشته است.
دبیر هیئت تیراندازی با کمان استان قم تصریح کرد: بدون تردید رشد و توسعه 
رشته تیراندازی با کمان در قم در گرو توسعه ساختار فیزیکی این رشته است 
ضمن این که با توجه به هزینه هایی که در این رشته برای یک کماندار وجود 

دارد امکان جذب و ماندگاری کماندار در قم بالا نیست.

 »علی کریمی« سرمربی تیم سپیدرود رشت، که به دلیل صحبت های 
حاشیه ای مطرح شده علیه مسئولان فدراسیون فوتبال به کمیته انضباطی 
دعوت شده است، گفت: مسئولان فدراسیون جوابگوی شائبه ها باشند و مردم 

را با واقعیت آشنا کنند. 
»علی کریمی« روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران، تصریح کرد:حرف 
هایم را در روزهای گذشته زده ام و به کمیته انضباطی آمدم تا دوستان من 

را روشن کنند.
وی با اشاره به جرایم میلیونی که تیم ها از سوی کمیته انضباطی مواجه 
می شوند، گفت: هر هفته به طور میانگین، پنج تا شش تیم به  خاطر مسائل 
مختلف جریمه می شوند. دریافتی سال گذشته فدراسیون از جریمه ها حدود 
۲۰۰ میلیون تومان بوده است و در آیین نامه جدید، قیمت ها بیشتر شده است.
کریمی در مورد اینکه گفته می شود مربی بدنساز تیم ملی فوتبال ایران 
نام  مدرک مربیگری ندارد، توضیح داد: مربی بدنساز تیم ملی فردی به 
»سباستین« است و زمانی که به ایران آمد مدرک نداشت و سپس با سفارش 
کی روش به کلاس رفت و مدرک گرفت. وی با قدردانی از خبرنگارانی که امروز 
او را در جلسه کمیته انضباطی تنها نگذاشتند، گفت: فقط از شما سوال می کنم 
در خصوص اخراج دستیاران ایرانی از کادر فنی تیم ملی با جواب درستی روبه 
رو شده اید؟ زمانی که در کادر فنی تیم ملی بودم و شرایط را نامناسب دیدم، 
خودم کنار رفتم تا این اتفاق برایم رخ ندهد.  سرمربی سپیدرود در مورد اینکه 
رئیس فدراسیون فوتبال اعلام کرده به زودی در مورد خیلی از مسائل شفاف 
سازی می کند، گفت: رئیس فدراسیون نمی خواهد تا تیم ملی در فاصله کوتاه 
تا جام جهانی با حاشیه روبه رو شود. »مهدی تاج« بعد از جام جهانی، صحبت 
خواهد کرد. وی در ادامه با انتقاد از روش بلیط فروشی دیدارهای لیگ برتر و 
سهم اندکی که به باشگاه می رسد، توضیح داد: تمام تیم های باشگاهی ایران 
اعم از دولتی و خصوصی با مشکلات مالی روبه رو هستند. وقتی فدراسیون 
می تواند کاری کند که از نظر درآمدزایی به باشگاه ها بیشتر کمک شود، چرا 
از این مساله دریغ می کند. کریمی در پاسخ به سوالی مبنی بر محرومیت 
احتمالی از سوی کمیته انضباطی و آینده تیم سپید رود، اظهار داشت: از 
هدایت سپیدرود استعفا نداده ام و تنها دست باشگاه را باز گذاشتم تا برای آینده 
تصمیم گیری کند.  وی افزود: در خصوص فدراسیون، سوالاتی داشتم که 
باید آن ها را مطرح می کردم که گمان نمی کنم ایرادی داشته باشد.فدراسیون 

قرار است جواب هایی به سوالات  ما بدهد و من هم جواب های خودم را دارم.
کریمی در ادامه درباره اتفاقات اخیر در باشگاه پرسپولیس تصریح کرد: در 
باشگاه پرسپولیس فعالیتی ندارم که نظر بدهم. »علی اکبر طاهری«، »مهدی 
طارمی« و »حسین هدایتی« از باشگاه رفته اند و این صحبت ها تنها به تیم 
لطمه می زند.وی ادامه داد: مطمئن باشید اگر این دفعه بروم، من را در این 
فوتبال دیگر نمی بینید. دیگر نمی خواهم در این فوتبال باشم، ولی آن هایی که 
می خواهند بمانند، آگاه باشند که شرایط روز به روز بدتر می شود و باید همین 

طور سکوت کنند.

پاسخ سوال هایم را می دانم، شما به مردم جواب بدهید!"

کریمی: این بار بروم دیگر مرا در فوتبال 
نمی بینید

سه شنبه -24بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4496

سرمربی استقلال در نشست خبری پیش از بازی با الریان: 

برای پیروزی می جنگیم 

تهران - ایرنا - سرمربی آلمانی استقلال گفت: الریان تیم خوبی است، ما آنها را به 
خوبی آنالیز کرده ایم و امیدوارم برنده بازی باشیم و سه امتیاز مسابقه را کسب کنیم. 

وینفرد شفر در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل الریان قطر افزود: الریان 
تیم خوبی است که در لیگ قطر هواداران زیادی دارد. با این  حال باید بگویم ما نیز 
تیم خوبی هستیم و بازیکنان روحیه بسیار خوبی دارند. ما برای برد بازی می  کنیم. 
وقتی تیم من به داخل زمین می  رود برای سه امتیاز و کسب پیروزی مبارزه می کند.
وی ادامه داد: با تمام قدرت به زمین می  رویم و امیدوارم نظم تاکتیکی و تمرکزمان 
را در طول 9۰ دقیقه داشته باشیم تا بتوانیم برنده از زمین خارج شویم. ما بازیکنان 
جوان و باتجربه  ای در استقلال داریم. باید ببینیم فردا چه اتفاقی می افتد. از حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا خوشحالم. این رقابت  ها، بازی  های بسیار خاص و ویژه ای است و 

بازیکنان انگیزه زیادی دارند تا عملکرد خوبی ارائه دهند. 
سرمربی استقلال در باره شناختش از لیگ امارات و قطر گفت: زمانی که در امارات 
بودم، حدود 1۰ الی ۲۰ هزار تماشاگر از بازی  ها استقبال می کرد، اما اکنون این عدد 

به سه الی چهار هزار نفر رسیده است. من نمی  دانم مشکل چیست؟ ولی شما زمین 
تمرین و امکانات بسیار خوبی دارید. من برای قطر در راه برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ 
آرزوی موفقیت می  کنم. شاید عده  ای از این اتفاق خوشحال نبودند ولی این مهم 
نیست. من از این بابت خوشحالم و باید بگویم فوتبال را دوست دارم. شما تیم  های 
خوبی در لیگ قطر دارید، مثل السد که چند سال پیش قهرمان آسیا شد. در کل 

امکانات و تیم  های خوبی در قطر وجود دارد.
پژمان منتظری مدافع استقلال نیز در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل 
الریان گفت: الریان را می  شناسیم و در باره این تیم با هم تیمی  هایم صحبت کرده  ام. 
الریان ملی  پوشان زیادی دارد و می  دانیم که کدامیک از بازیکنان این تیم می توانند 
اثرگذار باشند و نتیجه بازی را تغییر دهند. با این  حال ما هم تیم خوبی هستیم. 
بازیکنان جوانی داریم که می  خواهند در لیگ قهرمانان آسیا بهترین عملکرد را داشته 
باشند. ما منتظر بازی فردا هستیم. این مسابقه برای هر دو تیم سخت است ولی ما 

تلاش می  کنیم بهترین نتیجه را کسب کنیم.

وی درباره خط حمله الریان گفت: از خط حمله این تیم شناخت داریم و خیلی 
خوب برای این بازی آماده شده  ایم. همیشه بازی  های اول در لیگ قهرمانان آسیا 
اهمیت بالایی دارد. ما می  خواهیم شروع بسیار خوبی داشته باشیم و شخصیت تیمی 
و قدرتمان را به سایر تیم  ها نشان دهیم. امیدوارم فردا بازی خوبی ارائه  دهیم و با یک 

نمایش خوب، بتوانیم در نهایت پیروز شویم. 
مدافع تیم فوتبال استقلال تاکید کرد اطلاعات نخستین حریف این تیم در لیگ 

قهرمانان آسیا را به همبازیانش داده است. 
منتظری: اطلاعات الریان را به بازیکنان استقلال داده ام

 پژمان منتظری مدافع استقلال در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل الریان 
گفت: الریان را می شناسم. درباره این تیم با هم تیمی هایم صحبت کرده ام. الریان 
ملی پوشان زیادی دارد و می دانیم که کدامیک از بازیکنان این تیم می توانند اثرگذار 

باشند و نتیجه بازی را تغییر دهند.
مدافع استقلال افزود: با این حال ما هم تیم خوبی هستیم. بازیکنان جوانی داریم 
که می خواهند در لیگ قهرمانان آسیا بهترین عملکرد را داشته باشند. ما منتظر بازی 
فردا هستیم. این مسابقه برای هر دو تیم سخت است ولی ما تلاش می کنیم بهترین 

نتیجه را کسب کنیم. 
وی درباره خط حمله الریان گفت: من بازیکنان الریان را می شناسم و از خط حمله 
این تیم شناخت دارم. همانطور که گفتم این مسابقه برای هر دو تیم بازی سختی 
است. ما بازیکنان خوبی داریم و در خط دفاع نیز بازیکنان ملی پوشی در اختیار داریم. 
خیلی خوب برای این بازی آماده شده ایم. همیشه بازی های اول در لیگ قهرمانان آسیا 
اهمیت بالایی دارد. ما می خواهیم شروع بسیار خوبی داشته باشیم و شخصیت تیمی 
و قدرتمان را به سایر تیم ها نشان دهیم. امیدوارم فردا بازی خوبی ارائه  دهیم و با یک 

نمایش خوب، بتوانیم در نهایت پیروز شویم. 
مدافع استقلال افزود: من درباره تیم الریان و لیگ قطر با هم  تیمی هایم صحبت 
کردم. این تیم را آنالیز کرده ایم. به شخصه لیگ قطر را دنبال می کنم. مثلا الاهلی تیم 
سابق خودم در هفته گذشته 4 بر صفر پیروز شد و الریان با دو گل مغلوب السد شد.

مدافع ملی پوش استقلال ادامه داد: البته ما به این نگاه نمی کنیم که مثلا الریان این 
هفته از السد شکست خورد، مطمئنا این تیم چون شکست خورده سعی می کند با 
قدرت برگردد. ما با بازیکنان صحبت کردیم. سرمربی ما هم به خوبی الریان را آنالیز 
کرده و درباره این تیم با ما صحبت کرده است. بازهم جلسه فنی داریم تا برای مصاف 

با الریان آماده تر و با شناخت بهتری وارد زمین شویم.
دو تیم استقلال و الریان قطر از ساعت 18 و 4۰ دقیقه روز سه شنبه در چارچوب 
رقابت های گروه دی)D( مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در شهر دوحه قطر به مصاف 
هم می روند. ۲۰ و ۵۵ دقیقه نیز تیم های الهلال عربستان و العین امارات دیگر بازی 

این گروه را برگزار می کنند.

سرمربی پرسپولیس: 

می خواهیم لیگ قهرمانان را با پیروزی آغاز کنیم 

تیم استقلال تهران درحالی امروز در دوحه مقابل الریان قطر به میدان می رود که در شش بازی گذشته خود مقابل این تیم، در چهار بازی به برتری رسیده است.  به گزارش تارنمای 
رسمی ای اف سی، تیم الریان سه شنبه ۲4 بهمن ماه نخستین دیدار خود را در لیگ قهرمانان آسیا در خانه مقابل استقلال ایران آغاز می کند. این دیدار در ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه 
برگزار می شود. الریان برای هشتمین بار در لیگ قهرمانان آسیا شرکت می کند، این تیم فصل گذشته در آستانه صعود از مرحله گروهی قرار گرفت، اما تاکنون هیچ گاه از مرحله گروهی 
بالاتر نرفته است.  نماینده فوتبال قطر در لیگ قهرمانان آسیا در سه بازی خود در خانه در سال گذشته هشت گل زد. یکی از بهترین بازیهای این تیم در خانه برابر پرسپولیس رقیب 
همشهری استقلال بود که با نتیجه سه بر یک به برتری رسید. رودریگو تاباتا ستاره تیم دو گل این دیدار را وارد دروازه ایران کرد.  استقلال تهران نیز سال گذشته از مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آسیا صعود کرد، اما در مرحله یک هشتم نهایی در بازی برگشت برابر العین با نتیجه شش بر یک مغلوب شد تا رویای آنها در آسیا به پایان برسد.  این تیم تهرانی در گذشته شش 
بار برابر الریان بازی کرده است که در چهار دیدار برتری داشته است. استقلال آخرین بار در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا با نتیجه دو بر یک مقابل این تیم قطری پیروز شده است. 

برتری استقلال برابر الریان از نگاه آمار 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد خلجستان تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آرای ذیل می باشد.
 ـرأی شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۴۳۳ مورخه ۱۳۹۶/۸/۲۴ کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۳۸ آقای علی اصغر اکبری فوجردی نسبت به ششدانگ قطعه باغ پلاک ۱۷۸۲ فرعی از یک  ۱

اصلی به مساحت ۱۱۱5/5۶ متر مربع که خریداری از مالک رسمی سید حسین سید مهدی و کبری امیر جاني مع الواسطه برابر قولنامه عادی می باشد.
 ـرای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۴۳۰ مورخه ۱۳۹۶/۸/۲۴ کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۳۹ خانم سیده صغری سید مهدی نسبت به ششدانگ قطعه باغ پلاک ۱۸5۱ فرعی از یک  ۲

اصلی به مساحت ششدانگ ۶۲۶/55 متر مربع که خریداری از مالک رسمي سید حسین سید مهدی مع الواسطه برابر قولنامه عادی می باشد.
 ـرای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۴۷۹ مورخه ۱۳۹۶/۱۰/۶ کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۱۳ مهدی خاکی نسبت به ششدانگ قطعه باغ پلاک ۷۰۹ فرعی از یک اصلی به مساحت  ۳

۳۳۶ متر مربع که خریداری از مالک رسمی حاتم حیدری مع الواسطه برابر قولنامه عادی می باشد.
 ـرای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۴۸۷ مورخه ۱۳۹۶/۱۰/۷ کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۴۱ سید مصطفی قاضی نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ پلاک ۲۳۰ فرعی از ۳ اصلی به  ۴

مساحت ۲۲۴۱/۶5 متر مربع که خریداری از مالک رسمی عباس میر هدایتي مع الواسطه برابر قولنامه عادی می باشد.
 ـرأی شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۴۸۲ مورخه ۱۳۹۶/۱۰/۶ کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۴۸ آقای روح اله مغاری نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ پلاک ۷۶۰ فرعی از ۴۰۹ اصلی  5

به مساحت ۲۴۶۷/۲۴ متر مربع که برابر اسناد عادی مع الواسطه از مالک رسمي اورانوس وفایی خریداری نموده است.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد خلجستان تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:96/11/24
 تاریخ انشار نوبت دوم:96/11/09
 ـرئیس ثبت اسناد خلجستان حسن پور 

بازیکن اسبق تیم ملی و مربی فوتسال درباره قهرمانی تیم ملی فوتسال در جام ملت های آسیا،گفت: سطح فوتسال ایران امروز بالاتر از آسیا و جهانی است اما برای تکرار حضور موفق 
در جام جهانی نیاز به اقدامات بیشتری وجود دارد. 

سید مهدی ابطحی درباره قهرمانی ایران در جام ملت های فوتسال آسیا،اظهار داشت: برخی از تیم های حاضر در این دوره از جمله تایلند با بازیکنان جوان خود در این دوره از رقابت ها 
شرکت کرده بودند تا خود را برای آینده و مسابقات جهانی آماده کنند. وی افزود: هرچند ایران در دوره هایی قهرمان فوتسال آسیا نشده است اما همواره سطح فنی، تاکتیکی و تکنیکی 
فوتسال ایران بالاتر از آسیا و در سطح جهانی بوده است.  بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال و فوتسال اظهار داشت: حضور مربی ایرانی در تیم ملی لبنان نشان داد که اگر مربیان ایرانی هدایت 
تیم های دیگر را برعهده بگیرند، آن تیم ها می توانند بهتر نتیجه بگیرند و در آن زمان می توان انتظار داشت که سطح فوتسال آسیا تغییر کند.  ابطحی اظهار داشت: عملکرد تیم ملی ایران 
در این دوره از رقابت ها بسیار خوب بود اما این تیم برای تکرار عنوان سومی خود در جام جهانی ۲۰16 قطعا نیاز به اقدامات و امکانات بیشتری دارد.  وی توضیح داد: در دیدار فینال جام 
ملت های آسیا بین ایران و ژاپن اشکالاتی در تیم ملی دیده شد؛ این اشکالات خود را در سطح آسیایی نشان نمی دهد اما درصورت برطرف نشدن این اشکالات، حتما در سطح جهانی از 
آنها ضربه خواهیم خورد. این مربی فوتسال درباره استفاده از ضربات ایستگاهی در دفاع و حمله تیم ملی،گفت: در اروپا به ویژه اسپانیا درباره ضربات ایستگاهی بر روی بازیکنان کار تمرینی 
و روانی انجام می دهند. ابطحی ادامه داد: عملکرد ملی پوشان فوتسال ایران در کار دفاعی بر روی ضربات ایستگاهی در این دوره از جام ملت ها خوب بود ولی در حمله نتوانستیم آن اقتدار 

لازم را داشته باشیم و باید برای جام جهانی آتی همزمان در دفاع و حمله برای استفاده از ضربات ایستگاهی برنامه داشته باشیم.

سید مهدی ابطحی: سطح فوتسال ایران جهانی است 



5 علمی و سلامت 

فواید شگفت انگیز پرتقال برای کودکان 
کودکان می توانند مرتبا پرتقال بخورند. پرتقال برای کودکان نه تنها بی خطر است بلکه 

بسیار مغذی و مفید برای سلامت آن هاست.
برای اینکه کودک شما رشد بهتری داشته باشید می توانید مصرف پرتقال را بیشتر کنید. 
بعضی عقیده دارند که به کودکان نباید پرتقال داد اما جالب است بدانید که پرتقال علاوه بر 
اینکه هیچ گونه ضرری ندارد فوق العاده مفید هم می باشد. پرتقال دارای خواص بسیار زیادی 

می باشد که در این مطلب به مواردی از خواص پرتقال اشاره کرده ایم.
آیا دادن پرتقال به کودک بی خطر است؟

کودکان می توانند مرتبا پرتقال بخورند. پرتقال برای کودکان نه تنها بی خطر است بلکه 
بسیار مغذی و مفید برای سلامت آن هاست. پرتقال ها باید تازه باشند. می توانید آن ها را 

در یخچال هم نگهداری کنید. 
تقویت سیستم ایمنی بدن

پرتقال سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی است که برای رشد و سلامت کودک بسیار مفید 
است. فقط یک قاچ پرتقال می تواند 9۰% نیاز روزانه ویتامین C کودک را تامین کند و این در 
حالی است که پلی فنول موجود در پرتقال سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند تا کودک را 

از بیماری ها و عفونت ها دور کند.
درمان کم خونی

ویتامین موجود در مرکبات به جذب ویتامین C کمک می کند و هموگلوبین را افزایش 
می دهد در نتیجه از بروز نشانه های آنمی مثل خستگی و سرگیجه در کودکان جلوگیری 
می کند. کافی است یک لیوان آب پرتقال تازه به کودک بدهید تا مقدار هموگلوبین های 

سالمی داشته باشد.
درمان سوء هاضمه

سوئ هاضمه یکی از رایج ترین مشکلات سلامتی کودکان تا زمانی که سیستم گوارشی 
ضعیف و آسیب پذیری دارند می باشد. خوردن آب پرتقال یا چند قاچ پرتقال به جذب موا 

مغذی کمک کرده و سیستم گوارش را تقویت می کند.
درمان یبوست

بیشتر غذاهایی که کودکان می خورند دارای فیبرهای رژیمی است. بنابراین ممکن است 
کودک شما دچار یبوست شود. خوردن پرتقال یکی از موثرترین راه حل ها برای پیش گیری 
و درمان یبوست های در اثر فیبرهای رژیمی است. می توانید در سالاد کودک کمی پرتقال 

اضافه کنید تا مشکل یبوست او را درمان کنید.
درمان نرمی استخوان

کودکان نسبت به این بیماری بسیار حساس هستند چون استخوان های نرم و ضعیفی 
دارند.پرتقال منبع مواد معدنی چون کلسیم، آهن، زینگ، منگنز، منیزیم و مس است. این ها 
موادی هستند که از بیماری نرمی استخوان جلوگیری می کنند. خوردن پرتقال به طور روزانه 

بهترین درمان برای نرمی استخوان در کودکان است.
درمان سرفه و سرما خوردگی

کودکان معمولا از التهاب و ضعف در اثر سرماخوردگی و سرفه رنج می برند. خواص دارویی 
پرتقال کودک را از عفونت های ثانویه ای که در اثر سرماخوردگی ایجاد می شوند محافظت 
می کند. تنها کاری که باید انجام دهید این است که یک لیوان آب پرتقال با یک قتشق 
چای خوری عسل و کمی نمک مخلوک کرده و هنگامی که کودک سرماخورده به او بدهید.

آرام کردن اوریون
اوریون یک بیماری مسری است که خیلی سریع در میان کودکان به خصوص کودکان 
۵ تا 1۵ ساله پخش می شود. آب پرتقال به کودکان کمک می کند خیلی سریع از علائم 
اوریون آزاد شوند. آب پرتقال را حتما با آب گرم رقیق کنید بعد به کودکی که دچار بیماری 

اوریون شده است بدهید.
بهبود سریع عفونت حصبه

حصبه در اثر رشد باکتری های سالمونلا که میکروبی بسیار مسری است ایجاد می شود. 
کودک از سردرد، دل درد و سرفه رنج می برد. این التهاب قدرت هضم غذا را از کودک می 
گیرد و کودک تنها می تواند مایعات و غذاهایی که راحت هضم می شوند را بخورد. خوردن آب 
پرتقال مواد مغذی از دست رفته را تامین می کند و باعث بهبود سریع تر این بیماری می شود.

تقویت بینایی
پرتقال ها سرشار از ویتامین A، فلاونوئیدها، فیتونوترینت ها، کاروتین های آلفا و بتا، لوتئین، 
بتا کریپتوکسانتین و مواد مغذی است که به سلامت پوست و مخاط چشمی کمک می کند. 

مصرف اسید سیتریک بینایی کودک را تقویت و سلامت چشم را تضمین می کند.
درمان سیاه سرفه

سیاه سرفه یکی از بیماری های مسری است که می تواند روی سلامت کودک تاثیرات 
منفی بگذارد. خوردن آب پرتقال بهترین درمان برای دردهای ناشی از سرفه می باشد. به 
کودک آب پرتقال رقیق شده بدهید و روی سینه و گلوی او دستمال مرطوب قرار دهید تا 

هرچه زودتر از نشانه های سیاه سرفه رها شود.
خونریزی لثه و دندان

ویتامین C نقش مهمی د رتولید کلاژن در بدن کودک ایفا می کند. کلاژن یکی از مهم 
ترین عناصر استخوان ها، تاندون ها، رباط ها و رگ های خونی است. کمبود ویتامین C در 
کودک باعث می شود از نشانه های این کمبود چون خونریزی لثه، افتادن دندان ها، درد 
مفاصل و کوفتگی رنج ببرد. به کودک پرتقال بدهید تا این نشانه های کمبود ویتامین C را 

در او از بین ببرید.
درمان اسهال

اسهال شدید برای سلامت کودک بسیار خطرناک است. آب پرتقال این بیماری را به 
راحتی درمان می کند. آب پرتقال را به اندازه ۵۰% رقیق کنید و به کودک بدهید تا اختلالات 

گوارشی او را درمان کنید.

تقویت موها با گیاهان دارویی

دمنوش هایی برای رشد موهایتان
ریزش مو معمولاً به افزایش سن مربوط می شود، اما می تواند به دلایل دیگری نیز اتفاق 
بیفتد. بارداری، استرس، عفونت، شیمی درمانی، بیماری شدید با تب، سیفلیس و زیادی 
ویتامین A مواردی هستند که موجب ریزش مو می شوند. اگر در حال حاضر به این دلایل یا 
هر دلیل دیگری، ریزش مو را تجربه می کنید، باید بدانید که مصرف برخی چای های گیاهی 

می تواند باعث کاهش سرعت و یا معکوس شدن روند ریزش مو شود. 
 با این که شواهد کافی برای مؤثر بودن استفاده از برخی گیاهان دارویی برای درمان ریزش 

مو وجود دارد اما قبل از استفاده از هرگونه دمنوش با پزشک خود مشورت کنید.
بابونه: جین ولنت، نویسنده کتاب آروماتراپی، توصیه می کند پوست سر خود را با دم کرده ی 
گل بابونه به خوبی شستشو دهید تا روند ریزش مو معکوس شود! برای ساخت این دمنوش به 
یک لیتر آب جوش و یک مشت گل بابونه نیاز دارید. گل ها را به مدت ۲۰ دقیقه بگذارید که 
در این آب جوش بماند تا دم بکشد. سپس این دم کرده را صاف کرده و بگذارید تا خنک شود. 
پس از شستن موهای خود، دم کرده ی بابونه را روی مو و پوست سر خود به خوبی بمالید. 
پس از آن نیازی نیست بابونه را از روی سر بشویید. بابونه برای کودکان و کسانی که دارای 
پوست حساس هستند، به اندازه کافی ملایم و ایمن است، به این معنی که شما می توانید 

بدون نگرانی این درمان گیاهی را روزانه تکرار کنید.
مریم گلی: مریم گلی یک درمان سنتی متداول برای جلوگیری از ریزش مو و از دست 
دادن حافظه ی ناشی از افزایش سن است. مریم گلی را به دو صورت می توان برای تقویت 
مو استفاده کرد؛ هم به صورت موضعی و هم به صورت نوشیدن دمنوش آن. روش استفاده 
از مریم گلی به صورت موضعی: بدین منظور در یک لیتر آب در حال جوش حدود 3۰ گرم 
برگ مریم گلی ریخته و بگذارید 3۰ تا 4۵ دقیقه در آن خیس بخورد و یا به عبارتی دم 
بکشد. سپس با آن مو را شستشو دهید. روش استفاده از مریم گلی به صورت دمنوش: برای 
آماده کردن دمنوش روزانه این گیاه، یک قاشق غذاخوری برگ خشک شده ی گیاه مریم 
گلی را در یک فنجان آب جوش ریخته و بگذارید 1۰ دقیقه بماند تا دم بکشد و در صورت 
تمایل آن را با کمی عسل شیرین کرده و نوش جان کنید. در دوران بارداری از این گیاه 

دارویی استفاده نکنید. 
گیاه گزنه: ریزش مو ممکن است به علت کمبود مواد معدنی رخ دهد، که این کمبود 
می تواند یا در نتیجه ی یک رژیم غذایی فقیر ایجاد شود و یا مشکل جذب مواد معدنی 
وجود داشته باشد. بر طبق "دایره المعارف گیاهان شفادهنده"، گزنه ممکن است مانند یک 
دیوروتیک در بدن عمل کند، به این معنی که ادرارآوری را تحریک کرده و به بدن در از بین 
بردن مواد سمی که وجودشان موجب می شود بدن نتواند به خوبی مواد مغذی را جذب 

کند، کمک نماید.
رزماری یک گیاه تحریک کننده است که به تنظیم گردش خون کمک می کند؛ از این رو 
مصرف دمنوش آن می تواند از ریزش مویی که به دلیل جریان خون ضعیف و نامناسب بدن 
باشد، جلوگیری کند. گزنه همچنین حاوی مقادیر خوبی از مواد معدنی ضروری، از جمله آهن 

می باشد و نوشیدن دمنوش آن می تواند کمبودهای این مواد معدنی را جبران کند. 
گزنه برای اکثر افراد امن است، اما قبل از مصرف آن به صورت دارویی حتماً با پزشکتان 
مشورت نمایید. به طور کلی به خاطر داشته باشید که مصرف گیاهان دارویی و دمنوش ها به 
صورت گه گاهی به ندرت مشکلی ایجاد می کند اما وقتی می خواهید آن ها را هر روز و به مقدار 
مشخصی مصرف نمایید حکم یک داروی گیاهی را دارد که در این صورت در اغلب موارد باید 
با پزشک در مورد آن صحبت کنید؛ زیرا ممکن است آن گیاه برای مسائل دیگری در بدن 

شما مشکلی ایجاد کند و یا این که مثلًا با دارویی که مصرف می کنید تداخل داشته باشد.
رزماری: رزماری یک گیاه تحریک کننده است که به تنظیم گردش خون کمک می کند؛ از 
این رو مصرف دمنوش آن می تواند از ریزش مویی که به دلیل جریان خون ضعیف و نامناسب 
بدن باشد، جلوگیری کند.  با این که شواهد قطعی کمی در این مورد وجود دارد اما "دایره 
المعارف مصور درمان های گیاهی" به مصرف روزانه یک فنجان دمنوش رزماری برای رشد 
مجدد موها پس از شیمی درمانی توصیه می کند.  مصرف مقادیر زیاد رزماری ممکن است 

قاعدگی را تحریک کند، به همین دلیل از مصرف دارویی آن در زمان بارداری بپرهیزید.
جینکوبیلوبا: جینکوبیلوبا درخت بومی چین است. برگ های بادبزنی شکل درخت 
جینکو می تواند به تحریک گردش خون، به ویژه در مغز و سیستم عصبی کمک کند. جینکو 
با تقویت گردش خون به کاهش تنش عصبی و ریزش موی ناشی از استرس کمک می کند. 
افزایش گردش خون ناشی از مصرف دمنوش جینکو در پوست سر به تقویت موهای ضعیف 
کمک می کند.  جینکو ممکن است در دوزهای بالا سمی باشد، بنابراین قبل از مصرف آن 

باید با پزشک متخصص مشورت کنید.

اغلب اوقات اصطلاحات حمله قلبی و ایست قلبی به جای یکدیگر استفاده می شوند، اما 
حقیقت این است که آنها شرایطی یکسان نیستند. دلایل و علائم انواع مختلف رخدادهای 
قلبی متفاوت هستند. آگاهی از تفاوت ها می تواند عامل مهمی در چگونگی ارائه واکنش 
و نحوه رسیدگی متخصصان پزشکی به مشکل باشد. در ادامه با ایست قلبی، حمله قلبی و 

نارسایی قلبی بیشتر آشنا می شویم.
ویژگی های یک حمله قلبی چه چیزهایی هستند؟

به گفته انجمن قلب آمریکا، یک حمله قلبی در زمان انسداد یک شریان حامل خون 
سرشار از اکسیژن به قسمتی از قلب رخ می دهد. این انسداد موجب نقص عملکرد در 
آن قسمت قلب می شود و اگر رسیدگی سریع به آن صورت نگیرد، دچار مرگ می شود. 
هرچه انسداد زمان بیشتری طول بکشد، آسیب بزرگ تر و شدیدتر خواهد بود. قلب به طور 

معمول طی یک حمله قلبی همچنان می تپد.
آنچه باید درباره ایست قلبی بدانید 

برخلاف حمله قلبی، ایست قلبی همان گونه که از نام آن مشخص است به شرایطی گفته 
می شود که تپش قلب متوقف می شود یا دارای ریتمی خطرناک است.

ایست قلبی می تواند به واسطه یک حمله قلبی شکل بگیرد. علائم و چگونگی رسیدگی 
به این شرایط متفاوت هستند.
نارسایی قلبی چیست؟ 

در نارسایی قلبی، قلب همچنان می تپد، اما وظیفه خود را به درستی انجام نمی دهد. در 
این شرایط قلب توانایی پمپاژ موثر خون را ندارد. دو نوع نارسایی قلبی وجود دارند که شامل 
نارسایی قلبی سیستولیک و نارسایی قلبی دیاستولیک می شوند. نارسایی سیستولیک 
زمانی رخ می دهد که قلب برای پمپاژ درست خون بیش از اندازه ضعیف شده است، و 
نارسایی دیاستولیک زمانی است که بطن اصلی قلب به درستی ریلکس نمی شود، که 
این شرایط حجم خون را در قلب کاهش داده و فشار خون را در ریه ها افزایش می دهد.

محرک ها متفاوت هستند
یک حمله قلبی به دلیل انسداد فیزیکی، به طور معمول یک لخته خون یا تجمع چربی، 

در یک شریان کرونری شکل می گیرد.
این در شرایطی است که ایست قلبی در نتیجه یک ریتم غیر طبیعی شدید قلب رخ می 
دهد. تکانه های الکتریکی مسئول انقباض قلب هستند، و ایست قلبی زمانی رخ می دهد 

که اختلالی در این هدایت الکتریکی رخ داده باشد.
نارسایی قلبی نیز می تواند به واسطه آسیب ناشی از یک حمله قلبی، دیابت، یا حتی 

بیماری های تیروئید شکل بگیرد.
یک حمله قلبی چگونه به نظر می رسد؟ 

تجربه یک حمله قلبی می تواند با احساس فشار، تنگی و درد در ناحیه سینه و دست 
ها که به گردن یا آرواره نیز گسترش می یابد، همراه باشد. از دیگر نشانه های یک حمله 
قلبی می توان به حالت تهوع، سوزش سردل، درد شکمی، تنگی نفس، خستگی، و حتی 
سرگیجه ناگهانی اشاره کرد. علائم ممکن است از بیماری به بیمار دیگر متفاوت باشند و در 
شرایطی که برخی حملات قلبی به ناگاه شکل می گیرند، موارد دیگر ممکن است چند روز 

یا چند هفته قبل از وقوع حمله نشانه های هشداردهنده ای را ارائه کنند.
ایست قلبی اغلب به سرعت رخ می دهد 

در شرایطی که برخی مسائل جسمانی می توانند به ایست قلبی منجر شوند، به طور کلی 
این شرایط ناگهان رخ می دهد و به اقدامات فوری برای نجات جان بیمار نیاز است. غش 
کردن اغلب نخستین نشانه ایست قلبی است. از دیگر نشانه ها می توان به فقدان نبض، 

سرگیجه، تنگی نفس، یا استفراغ پیش از وقوع رخداد قلبی اشاره کرد. افراد بسیاری نیز 
هیچ نشانه ای بروز نمی دهند و تنها به زمین می افتند.

نشانه های نارسایی قلبی چه چیزهایی هستند؟ 
نارسایی قلبی به طور کلی تدریجی تر از یک حمله قلبی یا ایست قلبی است، اما همچنان 
می توانید برخی علائم را تجربه کنید. بنابر گزارش کلینیک مایو، نارسایی قلبی می تواند 
شرایطی مزمن یا حاد )ناگهانی( باشد. از نشانه های نارسایی قلبی می توان به تنگی نفس، 
خستگی، تورم پاها، خس خس مداوم سینه، افزایش وزن سریع )به واسطه احتباس مایع 

در بدن(، حالت تهوع، و حتی دشواری در تمرکز یا حفظ هوشیاری اشاره کرد.
عوامل خطرآفرین برای مشکلات قلبی چه چیزهای هستند؟ 

عوامل خطرآفرین برای حمله قلبی، نارسایی قلبی و ایست قلبی می توانند متفاوت باشند. 
به عنوان مثال، یک حمله قلبی بین مردان در بازه سنی 4۵ تا ۵۵ سال رایج تر است، از این 
رو سن و جنسیت دو عامل خطرآفرین هستند. سیگار کشیدن، چاقی، و پرفشاری خون نیز 
از دیگر موارد مشکل آفرین هستند. در همین حال، مصرف الکل می تواند موجب نارسایی 
قلبی شود، همانگونه که بیماری عروق کرونر و عفونت های ویروسی می توانند به سفتی 
عضله قلب منجر شوند. ایست قلبی می تواند به واسطه برخی عوامل مشابه مانند سیگار 
کشیدن و پرفشاری خون شکل بگیرد، اما ورزش نکردن، کلسترول بالا، یا یک حمله قلبی 

نیز می توانند زمینه ساز این شرایط شوند.
آغاز رویدادهای قلبی 

زمان در حملات قلبی عنصری کلیدی محسوب می شود. حملات قلبی به ناگاه رخ می 
دهند و می توانند جریان خون به مناطق مهم را قطع کنند، که این شرایط می تواند کشنده 
باشد. نارسایی قلبی به تدریج و با ضعیف تر شدن عضله قلب و کاهش کارایی آن شکل می 

گیرد که گاهی اوقات یک حمله قلبی پیشین دلیل آن است.
ایست قلبی بسیار ناگهانی است و می تواند به ناگاه از ناکجاآباد و بدون هیچ نشانه هشدار 

دهنده ای رخ دهد. این شرایط اغلب به نام ایست قلبی ناگهانی شناخته می شود.
درمان برای هر یک متفاوت است 

همان گونه که آغاز رویدادهای قلبی متفاوت است، روش هایی که برای درمان و رسیدگی 
به آنها اتخاذ می شوند نیز متفاوت هستند. برای حملات قلبی و زمانی که علائم برجسته 
می شوند، مصرف آسپرین می تواند به خریدن زمان بیشتر پیش از انتقال به بیمارستان 
کمک کند. عامل کلیدی بازگرداندن جریان خون به قلب در کوتاه ترین زمان ممکن است 
که می تواند شامل ترومبولیز )تزریق عوامل حل کننده لخته خون( یا جراحی اورژانسی 
باشد. اگر بیمار در نتیجه ایست قلبی به زمین افتاده است، الکتروشوک موثرترین اقدام اولیه 
درمانی است. این کار با هدف کمک به تنظیم مجدد ریتم قلب توسط شوک الکتریکی 
صورت می گیرد. برای نارسایی قلبی، درمان ها بر دلیل زمینه ای مانند پرفشاری خون یا 
دیابت متمرکز می شوند. تغییرات در سبک زندگی و رژیم غذایی به طور معمول در بهبود 

شرایط نقش دارند.
پیوند بین حمله قلبی و ایست قلبی 

به گفته انجمن قلب آمریکا، پیوندی بین حمله قلبی و ایست قلبی وجود دارد. ایست 
قلبی ناگهانی می تواند در نتیجه یک حمله قلبی شکل بگیرد، که این اتفاق بلافاصله پس 

از حمله یا طی مرحله ریکاوری رخ می دهد.
بیشتر حملات قلبی به ایست قلبی ناگهانی منجر نمی شوند. اما زمانی که ایست قلبی 
ناگهانی رخ می دهد، حمله قلبی یک دلیل شایع برای آن است. ایست قلبی ناگهانی 

می تواند با عوارض ناشی از نارسایی قلبی نیز مرتبط باشد.

 

محققان می گویند با اسکن "کیو.آر کد خوراکی" 
هر چیزی قبل از خوردن آن، می توان سلامت بدن را 

در همه حال حفظ کرد.
تحقیقات جدید دانشگاه کپنهاگ نشان می دهد که 
داروهای آینده هم ساده تر بلعیده می شوند و هم از 

داروها و قرص های فعلی هوشمندتر هستند.
محققان از تکنولوژی چاپ جوهرافشان برای چاپ 
"کیو.آر")QR( کدهای خوراکی استفاده کردند که 
با  می توانند حاوی یک دوز مناسب دارو متناسب 
نیازهای خاص بیمار باشند و اطلاعات ایمنی ضروری 

قبل از مصرف را ارائه کند.
در  که  رویکرد  این  بالقوه  مزایای  از  بسیاری 
تحقیقات پیشین مشخص شده است، به امکان چاپ 
دارو از طریق QR کد که شکل احتمالی آن است، 

بستگی دارد.
بهترین مزیت این روش متناسب سازی دوز داروها 
است. اگر بتوان واقعا داروها را چاپ کرد، می توان 
مقادیر کاملی از یک یا چند دارو را در یک چاپ 
فراهم کرد، تعداد داروهایی را که بیمار نیاز به دریافت 

جداگانه آن دارد را کاهش داده و دیگر مشکل دوز 
که باید به نزدیکترین مقدار گرد شود، اتفاق نمی افتد.

حتی می توان میزان آزادسازی دارو را هنگام بلعیده 
شدن تنظیم کرد.

برای  مختلف  رنگ های  از  می توان  همچنین 
شناسایی داروهای مختلف استفاده کرد و شدت رنگ 

آن را برای نشان دادن قدرت دوز تغییر دهید.
این رویکرد همچنین می تواند از داروهای تقلبی 
جلوگیری کند. اگرچه پرینت کیو.آر کدهای خوراکی 
فاقد دارو از لحاظ تئوری ساده به نظر می رسد، اما 
استفاده از جوهر فلورسنت یا اضافه کردن هولوگرام 
برای تشخیص نمونه های جعلی می تواند کاربردی 

باشد.
تمرکز این پژوهش خاص، چاپ یک QR کد خوب 
و قابل خواندن است. دلایل زیادی وجود دارد که 
این روش می تواند مفید باشد، به خصوص این که 

دسترسی به اطلاعات مفید بیمار را فراهم می کند.
اطلاعاتی مانند دوز دارو، نام بیمار، تاریخ مصرف، 
اطلاعات تولید کننده و دستورالعمل های مربوط به 

نحوه مصرف دارو، همه و همه در هنگام اسکن کردن 
کیو.آر کد بر روی صفحه نمایش گوشی هوشمند 
ظاهر می شوند یا اگر اطلاعات بیشتری لازم باشد، 
کیو.آر کد می تواند کاربر را به یک صفحه وب هدایت 

کند.
می رسد.  نظر  به  کننده  دلگرم  تیم  تحقیقات 
محققان با وجود قرار دادن کدهای چاپ شده در 
شرایط رطوبتی، متوجه شدند که کدها همچنان در 
دستگاه های iOS و اندروید از طریق انواع برنامه های 

معمول قابل خواندن بودند.
محققان داروی ضد روان پریشی "هالوپریدول" که 
در اسید لاکتیک و اتانول حل شده بود، بر روی یک 

سطح سفید چاپ کردند.
البته در این روش چند نقطه ضعف نیز وجود دارد. 
واضح است که بیمار برای دسترسی به این اطلاعات 
به یک دستگاه روشن و شارژ شده نیاز دارد تا کد را 
بخواند و اگر داده ها از طریق اینترنت نمایش داده 

شوند، قاعدتا نیاز به اتصال به شبکه دارد.
نکته دیگر آن که کدها با وارد شدن آسیب غیر 
قابل خواندن می شوند و یا بر اثر گذر زمان بخشی از 
کد محو می شود. بنابراین تحقیقات آتی بر روی چاپ، 
مقاومت در برابر نور، دما و رطوبت متمرکز خواهد بود.

امید این است که این تکنیک باعث افزایش اعتماد 
و تبعیت بیماران از داروهای تجویزی شود.

مقاله این تیم تحقیقاتی تحت عنوان "QR کدهای 
استفاده  با  خوراکی  هوشمند  و  شده  رمزگذاری 
المللی  بین  مجله  در  افشانی"  جوهر  پرینت  از 

داروشناسی)Pharmaceutics( به چاپ رسید.
نویسندگان این مقاله "مگنوس ادینگرا"، "دانیل 
رانتاننا"  "جوکا  سندلرب"،  "نیکلاس  بار-شالوما"، 
و "ناتالیا جنینا" از دانشگاه کپنهاگ و دانشگاه "آبو 
آکادمی")Åbo Akademi( بودند که تحقیقاتشان 

همچنان ادامه خواهد داشت.

از انگشتتان برق بگیرید!کیو.آر کدهای خوراکی، داروهای آینده هستند
یک تیم بین المللی از مهندسان یک وسیله کوچک برای تبدیل حرکت به یک نانو ژنراتور 

برای تامین نیروی دستگاه های کوچک الکترونیکی ساخته اند.
امروزه تقریبا همه چیز به گوشی هوشمند وابسته است و گاهی ناگهان متوجه می شوید 
که باتری گوشی همراهتان در حال اتمام است. آنگاه اگر یک دستگاه شارژر قابل حمل 
نداشته باشید، باید خود را به نزدیکترین پریز برق برسانید تا تلفن تان در حد قابل قبولی 
شارژ شود. یک گروه متشکل از مهندسان برق و نانوتکنسین ها می خواهند این سناریو را 
تغییر دهند و مطمئن شوند که این اتفاق هرگز تکرار نشود.  "کیائوکیانگ گن" استادیار 
مهندسی برق در دانشگاه "بوفالو" و سرپرست این پژوهش گفت: در صورت وجود راه 
دوم، هیچ کس دوست ندارد که به یک منبع برق وابسته باشد یا از یک شارژر قابل حمل 
استفاده کند. وی افزود: بدن انسان یک منبع انرژی است. ما فکر کردیم که چرا از این 
ویژگی برای تولید قدرت استفاده نکنیم. این تیم برای رسیدن به هدف خود، یک اثر به نام 
اثر "برق مالشی")الکتریسیته تماسی( را به کار گرفت. شارژ تماسی الکتریکی زمانی اتفاق 
می افتد که یک ماده با مواد مختلف تماس برقرار کند. این باعث از دست دادن و تبادل 
الکترون ها می شود و در واقع ماده باردار می شود. اکثر افراد اثر برق مالشی را در زندگی خود 
تجربه کرده اند، مثلا الکتریسیته ساکن رایج ترین نمونه آن است. مهندسین دانشگاه "بوفالو" 
و "موسسه نیمه رساناها")IoP( در "آکادمی چینی علوم")CAS( به منظور بهره برداری از 
اثر برق مالشی، به جای استفاده از مقادیر زیادی از الکتریسیته تماسی، به مقیاس نانو روی 
آوردند. این دستگاه مثل یک بانداژ ضخیم به نظر می رسد که روی انگشت قرار گرفته است، 
اما در واقع این دستگاه دارای دو لایه نازک از طلا همراه با یک پلیمر سیلیکونی موسوم به 
"پلی دیمتیل سیلوکسان")PDMS( است. "PDMS" در لنزهای تماسی و سایر محصولات 
رایج نیز دیده می شود. هر زمان که کاربر، انگشت خود را در حالی که از نانوژنراتور استفاده 
می کند، خم کند، یک لایه از طلا کش می آید و سپس پس از صاف شدن انگشت 
اصطکاک با "PDMS" شکل می گیرد. "یون زو" یکی دیگر از محققان می گوید: این کار 
موجب می شود که الکترونها بین لایه های طلا به عقب و جلو بروند. هرچه اصطکاک بیشتر 
شود، قدرت بیشتری تولید می شود. با توجه به مطالعه، این نوار فوق العاده کوچک است و 
فقط حدود 1.۵ سانتیمتر طول و یک سانتیمتر عرض دارد که در حداکثر ظرفیت خود، 
1۲4 ولت با حداکثر جریان 1۰ میکروآمپ تولید می کند. تراکم قدرت حداکثر آن طبق 
مطالعه ۰.۲۲ میلی وات بر سانتی متر مربع است. با وجود اینکه این ظرفیت شارژ برای 
تلفن همراه کافی نیست، اما همانطور که در پژوهش انجام شد، می تواند به طور همزمان 
48 چراغ LED را تامین کند. اما بزرگترین مشکل نانوژنراتور ابداعی این گروه چیست؟ 
تولید آن فوق العاده دشوار است و اکثر آنها مقرون به صرفه نیستند. پس فعلا برای آن که 
بتوانید گوشی خود را فقط با حرکات انگشتان تان شارژ کنید برنامه ریزی نکنید. با این وجود 
محققان هنوز تسلیم نشده اند. آنها در حال حاضر بر روی یک باتری قابل حمل دیگر کار 
می کنند تا انرژی تولید شده توسط اثر برق مالشی را ذخیره کند. آنها همچنین به دنبال این 
هستند که چگونه قطعه های بزرگتر طلا بر میزان تولید برق تاثیر می گذارد و انتظار می رود 
که هر چه لایه طلا بزرگتر باشد، برق بیشتری می توان تولید کرد. محققان امیدوارند که 
بتوانند همراه با کاهش هزینه ها، یک سیستم کامل ایجاد کنند تا به تولید انبوه آن برسند.

تولید نمایشگرهای کوچک فوق دقیق برای 
هدست های واقعیت افزوده

سه شرکت بزرگ فناوری با همکاری یکدیگر 1۰ میلیون دلار در شرکتی سرمایه گذاری 
کرده اند تا نمایشگرهای فوق دقیق کوچکی برای هدست های واقعیت مجازی و افزوده 
تولید شود. اپل، ال جی و والو این سرمایه گذاری را در شرکتی به نام ای مگین انجام داده 
اند که به علت تولید نمایشگرهای OLED کوچک برای استفاده در ارتش، مراکز درمانی 
و صنایع مختلف شهرت فراوانی دارد. تولید نمایشگرهای OLED کوچک قابل نصب در 
هدست های واقعیت مجازی و واقعیت افزوده زمینه را برای تولید عینک های جدیدی فراهم 
می کند که مشکلات دست و پاگیر هدست های فعلی را ندارند و استفاده از خدمات واقعیت 
افزوده را هم ممکن می کنند. انتظار می رود اپل از فناوری این شرکت برای تولید یک عینک 

واقعیت افزوده اختصاصی استفاده کند و 
پلتفرم بازی والو هم با همکاری ال جی 
یک هدست خاص بازی های واقعیت 
مجازی را از همین طریق طراحی کند. 
دقت نمایشگرهای تولید شده توسط 
ای مگین هم اکنون ۲۰48 در ۲۰48 
پیکسل است. اپل، ال جی و والو با خرید 
تازه خود بیش از 6 میلیون و 4۵۰ هزار 
سهم ای مگین را خریداری کرده اند. 
ارزش هر یک از سهام این شرکت در 

حال حاضر 1.4۵ دلار است.

فوق تخصص کلیه مطرح کرد

چگونگی محافظت از کلیه ها
یک فوق تخصص کلیه درخصوص شایع ترین علت تغییر رنگ ادرار توضیحاتی را ارائه داد.

حسن ارگانی، فوق تخصص کلیه با بیان اینکه کلیه ها با ترشح هورمون در ساخت 
استخوان دخالت می کنند و دفع مواد زاید مانند اوره - کراتینین، اسید اوریک را از بدن به 
عهده دارند، افزود: اگر کلیه ها آسیب ببینند مواد زیاد در بدن تجمع یافته و فرد دچار ضعف، 

بی حالی، کم خونی، تنگی نفس، ورم و پرفشار خون و غیره می شود.
وی در خصوص عوامل خطری که کلیه ها را در معرض آسیب قرار می دهد ، ادامه داد: 
عوامل خطر به دو دسته عوامل ژنتیکی و عوامل محیطی تقسیم بندی می شود. عوامل 
خطر ژنتیکی شامل وجود فردی در افراد فامیل درجه یک می شود که سابقه پیوند کلیه یا 
دیالیز دارد. در این صورت، فرد نسبت به سایرین استعداد ژنتیکی بیشتری برای ابتلا دارد.

وی گفت: از عوامل محیطی موثر نیز می توان به تغذیه، ورزش، استرس، شغل، داروهای 
مصرفی و بسیاری موارد دیگر اشاره کرد. به عنوان مثال غذاهای پرنمک، کلیه را تحت فشار 
قرار می دهد. استرس، عامل آسیب رسان به کلیه هاست. گرمای هوا، افزایش تعریق و به 
دنبال آن کاهش آب و الکترولیت ها را در پی خواهد داشت.  این فوق تخصص کلیه با بیان 
اینکه ما روی عوامل ژنتیک نمی توانیم تاثیر بگذاریم ولی روی عوامل محیطی می توانیم 
اثر گذار باشیم، تاکید کرد: مثلًا مصرف آب کافی در فصل تابستان جبران کم آبی و تعریق 
را برای ما می کند و تا حدی می تواند از بروز سنگ کلیه و عفونت مثانه پیشگیری کند. 
در هوای گرم، بدن با گرمای محیط مقابله می کند و این کار را با گشاد کردن عروق انجام 
می دهد؛ با گشاد شدن عروق، تعریق اتفاق می افتد و اگر تعریق اتفاق نیفتد درجه حرارت 
بدن بالا می رود و فرد دچار گرما زدگی می شود. وی در پاسخ به این پرسش که کسی که 
کیست ساده کلیه دارد چه مراقبت هایی را باید داشته باشد؟، گفت: ۵۰ درصد افراد بالای 
۵۰ سال کیست ساده کلیه دارند. این افراد باید سونوگرافی سالیانه را انجام دهند چون 
ممکن است کیست خونریزی کند یا اتفاقات دیگری در آن رخ دهد. همچنین این افرا 
د باید آب زیاد مصرف کنند در غیر این صورت کیست بزرگ می شود. ارگانی در برنامه 
رادیویی سلامت به شایع ترین علت تغییر رنگ ادرار اشاره و اظهار داشت: دو علت شایع 
تغییر رنگ ادرار، مصرف لبو و نوشابه های رنگی است. همچنین کم آبی می تواند باعث تغییر 
رنگ ادرار شود. وجود یک تا سه عدد گلبول قرمز در ادرار طبیعی است اما اگر بیش از 
سه عدد گلبول قرمز در ادرار مشاهده شود غیرطبیعی تلقی می شود. وجود گلبول قرمز 
در ادرار همراه سوزش ادرار و تب می تواند بیانگر وجود عفونت یا سنگ باشد.کلیه ها دفع 
مواد سمی و زاید از خون را عهده دار هستند همچنین با ساخت هورمون در خون سازی و 

ساخت گلبول قرمز نقش دارند.

متخصص تغذیه مطرح کرد

 بهترین زمان نوشیدن آب برای کاهش وزن 
متخصص تغذیه در خصوص مواد غذایی که می توان با مصرف آن ها سوخت و ساز بدن 

را افزایش داد توضیحاتی ارائه کرد. 
محمد آذرفر متخصص تغذیه اظهار داشت: برخی افراد بعد از اینکه شروع به رژیم گرفتن 
می کنند و مقداری کاهش وزن پیدا کردند، با اینکه همچنان از رژیم غذایی پیروی می کنند 
و حواسشان هم به خورد و خوراکشان است، روند کاهش وزنشان متوقف شده و به اصطلاح 
به ثبات وزن می رسند.وی گفت: این دسته از افراد برای اینکه بتوانند باز هم به راحتی وزن 
کم کنند باید متابولیسم بدن خود را افزایش دهند.آذرفر با بیان اینکه می توان با مصرف 
غذای حاوی پروتئین متابولیسم پایه بدن را افزایش داد گفت: در مقایسه با پروتئین چربی 
و کربوهیدرات اثر کمتری روی انرژی پایه بدن دارند. جالب است بدانید بدن برای کارهایی 
مثل گاز زدن غذا، جویدن، بلعیدن، هضم گوارشی و متابولیسم به انرژی زیادی نیاز دارید 
و 3۰ درصد از انرژی غذاهایی که می خورید را صرف این فعالیت ها می کند.وی افزود: 
همچنین در بین غذاها، غذاهایی که دارای ترکیبات پبچیده ای هستند برای سوزانده شدن 
به کالری بیشتری نیاز دارند. از جمله این غذاها می توان به گوشت ها، حبوبات و سبزیجات 
فیبری اشاره کرد.این متخصص تغذیه عنوان کرد: غذاهایی که حاوی پروتئین هستند علاوه 
بر اینکه متابولیسم را بالا می برد از اسیدآمینه لوسین تشکیل شده اند که از فواید آن این 
است که از تحلیل عضلات در حین رژیم غذایی می کاهند. برای مصرف پروتئین بیشتر 
علاوه بر اینکه در وعده های اصلی غذایی خود از غذاهای پروتئینی استفاده می کنید در میان 
وعده های خود نیز از مغزها، تخم مرغ و حبوبات بیشتر استفاده کنید.آذرفر افزود: بر اساس 
مطالعات انجام شده متابولیسم پایه در افرادی که در طول روز 8 لیوان آب می نوشند نسبت 
به افرادی که 4 لیوان آب در طول روز می نوشند بالاتر است. اگر بخواهیم واضح تر توضیح 

بدهیم ۲ گروه را در نظر بگیرید که از رژیم یکسانی پیروی می کنند.

پژوهشگران کشور با حذف مشکلات دستگاه های الکتروریسی، دستگاهی را برای 
تولید نانوالیاف تولید کردند که قادر است از پلیمرهای طبیعی و غیرطبیعی، نانوالیاف 

با کاربردهای پزشکی تولید کند.
بهار نیک طبع، مجری طرح اظهار کرد: نانو الیاف، نانو ساختارهای یک بعدی 

هستند که کاربرد آنها روزبه روز بیشتر و گسترده تر می شود.
وی از طراحی و ساخت دستگاهی برای تولید نانو الیاف خبر داد و گفت: دستگاه 
تولید نانو الیاف ساخته شده قادر است از پلیمرهای طبیعی و مصنوعی، الیاف در 

مقیاس نانومتر تولید کند.
غیر  روش  به  را  دستگاه  این  از  استفاده  با  الیاف  نانو  تولید  روش  نیک طبع، 
الکتروریسی دانست و خاطر نشان کرد: با توجه به ویژگی ها و اهمیت الیاف طبیعی، 
دستگاه طراحی شده قادر به سنتز نانو الیاف طبیعی از افشانه موجود در پوست 
انواع مرکبات است. مجری طرح به بیان جزئیات این دستگاه پرداخت و اضافه کرد: 
این دستگاه از یک صفحه ساکن و یک اهرم متحرک ساخته شده است که در اثر 
برخورد سریع اهرم به صفحه و همچنین حرکت تناوبی سریع جمع کننده، باعث 
تشکیل نانوالیاف می شود.  به گفته وی، عدم نیاز به اعمال ولتاژ بین صفحه ثابت 
و اهرم ضربه زننده یا قطعه V شکل طراحی شده، باعث افزایش ایمنی و سادگی 
عملکرد دستگاه شده است. نیک طبع اظهار کرد: دستگاه طراحی شده دارای طرح 
مکانیکی بسیار ساده است و به راحتی با استفاده از اسانس و افشانه مرکباتی مانند 

پرتقال می توان نانو الیاف طبیعی با درصد خلوص بسیار بالا سنتز کرد.
این محقق یادآور شد: با استفاده از نتایج حاصل از آزمون های میکروسکوپ 
الکترونی روبشی، سنتز نانو الیاف تایید شد. وی عدم نیاز به پلیمر مصنوعی در فرآیند 
سنتز نانو الیاف را از جمله برجستگی های دستگاه طراحی شده عنوان کرد و گفت: 

در این دستگاه 19 مشکلی که در دستگاه الکتروریسی وجود دارد، حذف شده است.
نیک طبع در این باره توضیح داد: از دیگر مزایای این دستگاه نسبت به دستگاه 
الکتروریس می توان به حذف مشکلات مربوط به متغیرهای موثر بر کیفیت سنتز 
نانو الیاف مانند نیاز به محلول رسانا، تاثیر دی الکتریک حلال، شرایط فرآیند سنتز، 

ولتاژ اعمالی، نرخ تغذیه و اثر جمع کننده اشاره کرد.
وی خاطر نشان کرد: با استفاده از این دستگاه امکان سنتز نانو الیاف از محلول 

پلیمرهای سنتزی مانند پلی وینیل الکل و استات سلولز فراهم شده است.
مجری طرح با اشاره به کابردهای نانو الیاف تولید شده، افزود: نانو الیاف تولید شده 
می توانند در زمینه های مختلفی مانند پزشکی، مهندسی بافت و محیط زیست مورد 
استفاده قرار گیرد. به گزارش ایسنا، الکتروریسی فرآیندی برای تولید انواع نانوالیاف و 
میکروالیاف از محلول های مواد پلیمری، سرامیکی یا محلول های کامپوزیتی متشکل 

از پلیمر- نانوذرات و همچنین مذاب های مواد مذکور است.
این ایده برای اولین بار توسط زلنی)zeleny( مطرح شد و سپس در سال 1934 
"فرماهالز" آن را ثبت و در سال 199۰ دکتر رنکر )Reneker( آن را بازسازی کرد.

در روش الکتروریسی هم از مذاب و هم از محلول پلیمری می توان استفاده کرد. 
الکتروریسی را ریسندگی الکترواستاتیکی یا برق ریسی نیز نامیده اند. این روش برای 
تولید نانوذرات از طریق فرایند الکترواسپری نیز کاربرد دارد. نانوالیاف تولید شده 
از طریق فرآیندهای الکتروریسی، در صنایع و حوزه های مختلفی چون پزشکی، 
بافت، پوشش های زخم، سامانه های کنترل شده  بهداشتی، مهندسی  دارویی و 
رهش، ماسک های بهداشتی، تولید و ذخیره سازی انرژی، پیل های سوختی، ساخت 
حسگرهای زیستی و شیمیایی و تصفیه آب و پساب کاربرد دارد.  با توجه به اهمیت 

این روش محققان کشور به دانش فنی ساخت این دستگاه دست یافتند.

تولید نانوالیاف از پوست پرتقال
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قرار نیست همیشه زندگی همانطوری باشد که شما دوست دارید ، اما 
برای گذران روزها با رضایت و رسیدن به آرامش باید یاد بگیرید ، به 
جای فال منفی و غرق شدن در مشکلات می توان راه های دیگری 

را امتحان کرد. 
غمگین بودن و غصه خوردن، احساس دائمی و همیشگی بعضی  ها 
شده است اینها همیشه غصه دارند مگر اینکه دلیل محکمی برای 
شاد بودن داشته باشند. اصل براین است که در حالت معمول، وقتی 
دلیلی برای شاد بودن و خندیدن یا دلیلی برای داشتن احساس غم یا 
نگرانی وجود ندارد انسان آرام باشد اما بسیاری از افراد، در چنین اوقاتی 
ناراحت و مضطربند. این  ناراحتی و اضطراب دائمی یا غم ناآشنایی که 
در بیشتر اوقات زندگی در دل بعضی از ماها رخنه کرده است دلایلی 

دارد که اگر درست شناخته شوند می شود برایشان چاره کرد. 
آرزوها و خواسته  های غیر معقول

 ناراحتی های همیشگی ما دلایل مختلفی دارند؛ گاهی تمرکز بر یک 
مشکل  یا یک آرزو، ناراحتی های طولانی مدت و طاقت فرسایی تولید 
می کند.  هدف داشتن در زندگی چیز خوبی است. هدف، انسان را 
برای کار و تلاش، ترغیب می کند. اما ما گاهی آرزوهای غیرمنطقی را 
جانشین هدف های درست و سالم قرار می دهیم. و گاهی عجله زیاد 
ما برای رسیدن به هدف های بلندمدت هستند که باعث می شوند 
همیشه غمگین و غصه دار باشیم. داشتن خواسته  های غیر معقول 
و عشق و علاقه به آنچه متعلق به دیگران است می تواند غصه  های 
عمیق و طولانی مدتی تولید کند که هر چند به روی خودمان  نمی  

آوریم اما همیشه روح و قلبمان را می  آزارد. 
مشکلات و سختی ها 

قطعا ما همیشه مشکلات را دلیل اساسی غمها و غصه هایمان می 
دانیم. البته این مساله تا حدی منطقی است و مخصوصا اولین روزهای 
ایجاد یک مشکل، غصه داشتن و مضطرب شدن امری کاملا طبیعی 
است. اما بزرگ نمایی مشکلات و پیله کردن و تمرکز کردن روی 
مشکلات، دیگر یک امر طبیعی نیست. مخصوصا کسانی که سنی را 
گذرانده اند و بالا و پایین های زندگی را زیاد تجربه کرده اند دلیلی 
ندارد که برای یک مشکل خیلی بی تابی کنند. مشکلات همیشه 
هستند. زندگی هیچ کس در این دنیا بدون مشکل نخواهد بود. 
مشکلات همیشه هستند فقط هر چندوقت یک بار جایگزین می 

شوند. مشکلات را باید حل کرد اما نباید خیلی روی آنها تمرکز نمود  
تا همیشه باعث غم و غصه شوند. در اکثر موارد، مشکلات با گذشت 
زمان حل می شوند و فقط لازم است صبور باشیم. همانطور که امروز 
از مشکلات سال گذشته یا حداقل چند سال گذشته هیچ اثری نیست 
زمانی در آینده هم می رسد که از مشکلات امروز هیچ اثری نخواهد 
بود. بنابراین با مشکلات نباید برخورد عاطفی کرد بلکه فقط باید با 

عقل و منطق با مشکلات درگیر شد.
خیلی وقت ها فال بدزدن و پیش  بینی  های بد نیز ما را غصه  دار 
می کنند. فال، هیچ حقیقت و ریشه  ای ندارد مگر احساس و انتظاری 
که تولید می کند. همیشه فال مثبت و فال نیک بزنید و به لطف 

خداوند امیدوار باشید.

فال بد نزنید
خیلی وقت ها فال بدزدن و پیش بینی های بد نیز ما را غصه دار می 
کنند. فال، هیچ حقیقت و ریشه  ای ندارد مگر احساس و انتظاری 
که تولید می کند. همیشه فال مثبت و فال نیک بزنید و به لطف 

خداوند امیدوار باشید.
 آینده هنوز از راه نرسیده است چرا باید آن را زشت و سیاه تفسیر 
کنیم. هیچ کس نمی داند که چه حوادثی در راه است. شاید امروز 
هیچ راه نجاتی برای مشکل بیکاری، بیماری یا هر آنچه که اکنون با 
آن درگیریم به نظر نمی رسد اما خداوند قادر متعال است و می تواند از 
مسیرهایی که امروز فکرش را هم نمی کنیم راهی را باز کند. بنابراین 
باید به آینده خوش بین بود و همیشه فکرهای امیدوار کننده داشت. 

در حقیقت آن چیزی که دائما ما را رنج می دهد خود مشکلات 
نیست. پیش  بینی ها، تفالها، و ترسهای ما هستند که تولید غم و 

نگرانی می کنند. 
عشق نابجا یا اعتیاد 

عشق نابجا و اعتیاد دو دلیل اصلی و مهم برای همیشه غمگین بودن 
است. غم عشق، استخوان سوز و اعتیاد هم بسیار رنج  آور است. و این 

دو از جهات زیادی به هم شبیه  اند. 
بعضی وقتها لازم است برای خلاص شدن از یک غم طولانی مدت 
و یک حسرت همیشگی، در مقطعی از زمان، یک درد و رنج شدید 
اما کوتاه مدت را تحمل کرد. اگر یک  عشق نابجا و غیر معقول دائما 
انسان را غمگین می کند، یا مشکلی مثل اعتیاد باعث حسرت های 
طولانی مدت شده است چاره ای نیست جز اینکه برای یک زمان 
کوتاه، درد ترک یا فراموشی را تحمل کرد. هر عاشق یا معتادی ممکن 
است در بدو امر فکر کندکه هرگز نمی تواند به میل و اراده خود، عشق 
یا اعتیادش را ترک کند، اما هزاران مبتلا در سراسر دنیا تا کنون این 
کار را کرده اند همه آنها هم در ابتدا به اراده و توان خود ایمان نداشته  
یا هرگز میل به انجام کار نداشته  اند.  اما رنج ها و غصه  های فراوان 
نهایتا، پتانسیل و اراده عظیمی را فراهم آورده و موجب نجاتشان شده 
است. شما هم می توانید نجات پیدا کنید اگر قلبتان را به خدای بزرگ 

بسپارید و اراده کنید. 
دوری یا مرگ عزیزان 

اگر فقدان یک عزیز باعث ناراحتی و غمهای طولانی مدت شده است 
باید خودمان را با عزیزانی که در اطرافمان هستند سرگرم کنیم. برای 
عزیزی که از دست رفته خیرات کنید اما روح  و فکرتان را مشغول 
مرور خاطرات گذشته نکنید. غم و حسرت هیچ کمکی به متوفا نمی 
کند.سعی کنید کسانی که کنارتان هستند را بیشتر ببینید. با انجام 
کارهای خوب و هدیه آن به محبوب از دست رفته به او محبت کنید 
اما فکرهای آزاردهنده را تا به ذهن می رسند، از خود دور کنید. اگر 
نخواهید به خودتان کمک کنید ممکن است این غصه، تبدیل به یک 
بیماری روحی شود. همه چیز فقط به خودتان بستگی دارد. شما 
بهترین روانشناس خود هستید. فقط کافی است فکرهای مثبت داشته 
باشید و به خداوند توکل کنید. زندگی جریان دارد و بازهم زیبایی های 

خود را نشان خواهد داد.

شادی ، توانایی برای روزهای بهتر

زندگی بدون طعم غصه

کارآمدی از ضرورت های مدیریت در همه سطوح جامعه است که با معیارهای مختلفی 
حاصل می شود، اگر چه برخی به دنبال القای ناکارآمدی درباره مدیریت کلان کشور هستند، 
اما وجود کاستی ، بی تفاوتی ها و ناتوانی ها در برخی دستگاه ها و مجموعه های مدیریتی، 
به اشاعه چنین نگرشی دامن می زند. کارآمدی یکی از شاخص های مهم مدیریتی و ملاک 
سنجش و ارزیابی عملکرد مدیران به شمار می آید. کارآمدی به ویژه از الزامات حکمرانی خوب 
و مطلوب در همه سطوح مدیریتی اعم از سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و غیره است که علاوه 
برتسهیل گری در اجرای سیاست ها و حرکت موتور توسعه زمینه ساز افزایش اعتماد، انسجام، 
مشارکت و به طور کلی سرمایه اجتماعی ملت یا به عبارتی مردم و شهروندان به نظام های 

سیاسی و مدیریت کلان جامعه خواهد بود. 
فقدان کارآیی و نبود پاسخگویی، فقدان شفافیت، بی توجهی به قانون و غیره نیز از عواملی 
است که به ناکارآمدی مدیران و نظام سیاسی را به دنبال داشته و به ایجاد بدبینی عمومی بی 

اعتمادی و دلسردی جامعه به مدیریت کلان جامعه منجر می شود. 
در جامعه ایران به ویژه در دهه اخیر به نوعی از القائات سیاسی به ویژه در زمینه عملکرد 
مدیران و ناکارآمدی در حوزه های گوناگون مدیریتی روبرو بوده ایم. فارغ از وجه بدبینانه این 
القائات و اهدافی که در پس زمینه آنها نهفته است، نمی توان مدیریت و عملکرد مدیران را در 
کشور کاملا مثبت ارزیابی کرد، زیرا مصادیق این مساله به خوبی نمایان بوده و در برهه های 

مختلف به ویژه در رویدادها و بحران های طبیعی آشکارا احساس می شود. 
آیت الله »سید حسن خمینی« تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره( در آیین تجدید میثاق 
مدیران و کارکنان شهرداری تهران در حرم مطهر امام خمینی)ره( با بیان اینکه ضعف در انجام 
ماموریت ها به معنای ناکارآمدی نظام در مواقع بحرانی نیست، اظهار داشت: اگر گروهی در 
جامعه القا کردند که نظام در مواقع بحرانی ناکارآمد است مطمئن باشند که دود این کار آنان 

به چشم تمام نظام خواهد رفت.
وی با تاکید بر اینکه »توسعه همکاری عمومی در سایه مشارکت مردم یک وظیفه نیست 
بلکه ادای دین به آرمان های امام، انقلاب و خون شهدا است.«، اظهار کرد: هر زمانی که مردم 
در تعیین افراد مجموعه ای مشارکت فعال داشته باشند آن مجموعه نمی تواند ناکارآمد باشد، 

بنابراین نمی توان شورای شهر و شهرداری تهران را در مواقع بحرانی ناکار آمد جلوه داد. 
نظر به چالش های موجود درباره کارآمدی مدیریتی درایران علی الخصوص در حوزه 
مدیریت بحران و همچنین القائات چالش آفرینان و فرصت طلبان داخلی در این خصوص، 

خلاء کارآمدی، بیشتر احساس می شود، در واقع کارآمدی محصول عوامل و زمینه هایی 
است که نبود یا ضعف آن ها به ناکارآمدی منجر شده و جامعه را به مسائل و بحران هایی 

دچار می کند از جمله؛
1- شناخت قانون، احترام و عمل بر مبنای آن از ارکان مهم پیشرفت و توسعه جوامع و 
ضامن دوام و پایداری نظام های سیاسی است. قانون چارچوب ها و دستورالعمل هایی است 
که رعایت آن ها به اعتلا و شکوفایی همه جانبه یک کشور منجر می شود و تخطی و سرپیچی 
از آن منشا بروز فساد و به طور کلی عبور از خطوط قرمز و انواع هنجارشکنی های اقتصادی، 

سیاسی، اجتماعی و فرهنگی است. 
رابطه سالاری به جای ضابطه مندی، مصادره فرصت ها و امکانات جامعه به نفع خواص و 
به اصطلاح آقا زاده ها و نورچشمی ها، سوء استفاده اشخاص از مناصب، موقعیت ها و جایگاه 
سیاسی و مدیریتی در قالب اختلاس، رانت، پولشویی نمونه های تخطی از قانون و تفسیر آن 
برای رسیدن به منافع شخصی و گروهی است. این مسائل اگر چه ممکن است به نوعی شعار 
و بزرگنمایی از مسائل جامعه برداشت شود، اما واقعیت هایی است که در نتیجه بی توجهی 
به قانون در حوزه های گوناگونی از بلایای طبیعی تا مفاسد کلان اقتصادی و در برهه های 
مختلف در جامعه اتفاق افتاده و به نوعی کارآمدی مدیریتی در جامعه را با چرایی بزرگ روبرو 

ساخته است.
۲- مدیریت دارای پیش فرض ها و الزاماتی است که پایبندی و عمل به آنها به پیشبرد 
اهدافِ مجموعه، عملیاتی سازی برنامه ها و دستورالعمل ها و موفقیت سازمان کمک می 
کند. از جمله این پیش فرض ها، تمرکز سیاست ها و برنامه های سازمان بر اهداف و قوانین 
سازمانی است این موضوع به عنوان یک رویکرد مطلوب علاوه بر افزایش کارایی سازمان، به 
کارآمدی مدیران و مسوولان آن نیز می انجامد، امری که در سایه بی ثباتی رویه های مدیریتی 
در سازمان ها و دستگاه ها از آن غفلت و به روش های غیر عقلایی و طرح ها و سیاستگذاری 
های کوتاه مدت، بدون کارشناسی و به دور از آینده پژوهی منجر شده است. تجربه نشان می 
دهد که این مساله نه تنها در مسائلی چون مدیریت بحران ها بلکه در اغلب برنامه هایی که با 

اتکا به تصمیمات منفرد و جزیی نگر مدیران به صورت می گیرد، احساس می شود.
3- تحزب و داشتن نظام حزبی در سیاست از ویژگی های مهم نظام های مردم سالار به 
شمار می رود، اما منفعت ملی و مصلحت عمومی بر نگاه حزبی ارجحیت دارد و به این منظور 
انتظار می رود افرادی از جناح ها و جریان های سیاسی که مسوولیت سازمان یا دستگاهی را 

در سطح خرد یا کلان عهده دار می شوند، فارغ از سوگیری های سیاسی عمل کنند و مصالح 
کشور را قربانی مطامع و خواست های سیاسی و جناحی خود نسازند. 

در ایران اگرچه تحزب هنوز به صورت واقعی محقق نشده و احزاب واقعی با پایگاه مردمی 
قوی آنگونه که باید وجود ندارد، اما نظام جمهوری اسلامی به نوعی منادی مردم سالاری دینی 
بوده است. به رغم این امر در انتخاب مدیران، به نوعی شاهد رابطه مندی هایی هستیم که 
نه فقط در قاموس وابستگی های حزبی و سیاسی نمی گنجد بلکه از غلبه خاص گرایی های 

سنتی در جامعه نوین حکایت دارد.
4- جامعه ایران به نوعی صحنه تقابل ها و دوگانه های مختلف در حوزه های مختلف 
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی است. از یک خود را منادی مردم سالاری دانسته 
و بر ارزش های مردم سالارانه تاکید داریم و از دیگر سو رویکرد های پدرسالارانه و ارباب و 
رعیتی را در برنامه ریزی ها و سیاستگذاری ها دنبال می کنیم. با شعارها و ایده های در قالب 
رفاه اقتصادی و بهبود شرایط جامعه و آزادی های مدنی در جامعه ظاهر می شویم و در مقام 
عمل، جامعه را بستر بحران ها و گره های ناگشودنی و ساختار را اسیر قالب های سنتی، افراط 
گرایانه و انعطاف ناپذیر معرفی می کنیم. تخصص گرایی، شایسته سالاری، نخبه پروری و 
برابری فرصت های اقتصادی- سیاسی، اجتماعی برای همه آحاد جامعه را در تریبون ها فریاد 
می زنیم و در انتصاب ها و انتخاب ها، رفاقت ها و نسبت های خانوادگی را ترجیح می دهیم.

۵-شناخت ضرورت های جامعه، نیازها و مطالبات مردم و پیش بینی احتمالات از اولویت 
هایی به شمار می رود که شایسته است هر مدیری در مجموعه تحت مدیریت خود آن را مد 
نظر قرار دهد. این موضوع اگر چه امری بدیهی و مبرهن است، اما مروری بر اخبار و رویدادهای 
کشور از گذشته تاکنون نشان می دهد که شناخت و آگاهی مدیران از مسائل و احتمالات 
جامعه در جامعه ایران همچنان به عنوان یک خلاء وجود دارد. مدیران به جای مطالعه و 
بررسی ضعف ها، کاستی ها و تهدیدها و بهره گیری از فرصت ها و قوت های مجموعه خود 

و جامعه درگیر آن، به فرافکنی روی آورده و از زیر بار مسوولیت خود شانه خالی می کنند. 
به طور کلی باید گفت که کارآمدی مدیریتی امری است که در سایه شفافیت، پاسخگویی، 
مسوولیت پذیری و قانون مداری های ساختاری و سازمانی حاصل می شود و هر گونه نقص 
و کاستی در شاخص های فوق الذکر افزون بر آنکه نمایانگر ناکارآمدی مدیریتی و عدم 
شایستگی درسکانداری یک مجموعه است، اشاعه دهنده نارضایتی جامعه از ساختار کلان 

کشور خواهد بود.

مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم خبر داد

انجام بیش از5 هزار 200 عمل جراحی در 
بیمارستان امام رضا)ع(

مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم گفت : در 9 ماهه نخست امسال در بیمارستان 
امام رضا)ع( بیش از ۵ هزار و ۲۰۰ جراحی انجام شده که از این تعداد 47 درصد 

جراحی کوچک، 3۵ درصد جراحی متوسط و 18 درصد جراحی بزرگ بوده است.
دکتر داوود علیمحمدی ، با اشاره به خدمات مدیریت درمان تأمین اجتماعی استان 
قم اظهار کرد: سالانه بیش از ۲8۰ میلیارد تومان از هزینه های درمانی بیمه شدگان زیر 
پوشش در بخش درمان غیرمستقیم از سوی تأمین اجتماعی قم پرداخت می شود که 

8۰ درصد بودجه مدیریت درمان استان را به خود اختصاص می دهد.
وی خاطرنشان کرد:  برای چهار مرکز درمانی استان قم که زیر پوشش تأمین اجتماعی 

هستند سالانه نزدیک به 7۵ میلیارد تومان برای ارائه خدمت اختصاص پیدا می کند.
مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم با بیان اینکه نکته قابل توجه در بخش درمان 
تأمین اجتماعی ارائه خدمات با کیفیت به بیمه شدگان است گفت: سالانه بیش از ۲ 
میلیون بار بیمه شدگان از خدمات مختلف واحدهای درمانی تأمین اجتماعی بهره مند 
بر اساس استانداردهای ملی  بنابراین رعایت استانداردهای کیفی درمان  می شوند 

اعتباربخشی وزارت بهداشت اولویت اصلی در استان است.
وی خاطرنشان کرد: کسب رتبه درجه یک اعتباربخشی بیمارستان امام رضا از سوی 

وزارت بهداشت نشاندهنده سطح بالای کیفی خدمات این مجموعه است.
علیمحمدی عنوان کرد: سازمان تأمین اجتماعی در بخش درمان طرح های بسیار 
مهمی برای مدیریت بهینه منابع و مصارف انجام داده که می توان به اجرای طرح 
هتلینگ بیمارستانی، نسخه الکترونیک در مراکز درمانی تأمین اجتماعی و تشکیل 

پرونده  الکترونیک برای بیماران مزمن در مراکز ملکی تأمین اجتماعی اشاره کرد.
وی با اشاره به اطلاعات استخراج شده از عملکرد چهار مرکز درماین تأمین اجتماعی 
استان قم گفت: بیش از یک میلیون و 7۰۰ هزار بار در 9 ماهه نخست امسال به 
بیمه شدگان خدمات ارائه شده که با توجه به مدت مشابه سال گذشته 6 درصد 
رشد داشته است. مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم یادآور شد: بیمه شدگان 
تأمین اجتماعی در بخش کمیسیون های پزشکی و شورای پزشکی که نیازمند تأیید 
استعلاجی بیش از دو ماه هستند؛ باید به پزشک معتمد یا شورای پزشکی مدیریت 
درمان برای تأیید مراجعه کنند. وی عنوان کرد: در 9 ماهه نخست امسال در بیمارستان 
امام رضا بیش از ۵ هزار و ۲۰۰ جراحی انجام شده که از این تعداد 47 درصد جراحی 

کوچک، 3۵ درصد جراحی متوسط و 18 درصد جراحی بزرگ بوده است.
علیمحمدی با اشاره به دیگر خدمات ارائه شده در بیمارستان امام رضا گفت: علاوه 
بر تخصص های عمومی خدماتی مانند انجام اسکوپی ها، سنجش تراکم استخوان، 

فیزیوتراپی، پاتولوژی و تست ورزش در بیمارستان امام رضا انجام می شود.

شهردار اصفهان:

برای کاهش آلاینده ها تک تک شهروندان 
مسوول هستند 

شهردار اصفهان گفت: تك تك شهروندان برای کاهش آلاینده ها مسوول هستند و 
شهرداری در این خصوص وظیفه سنگینی دارد به همین منظور مدیریت جدید شهری 

سعی دارد تا برای کاهش آلودگی هوا گام های اساسی بردارد.
قدرت الله نوروزی در حاشیه افتتاح پروژه های عمرانی منطقه یک شهرداری اصفهان 
که با حضور مسئولین شهری و مادر سردار شهید خرازی برگزار شد افزود: برای کاهش 
الاینده ها تك تك شهروندان مسوول هستند و شهرداری در این خصوص وظیفه 
سنگینی دارد به همین منظور مدیریت جدید شهری سعی دارد تا برای کاهش آلودگی 

هوا گام های اساسی بردارد.
وی از راه اندازی مرکز پایش و کنترل کیفیت هوای شهر در آینده نزدیک خبر داد و 
اذعان داشت: این مرکز به منظور اندازه گیری میزان آلاینده های هوای شهر ایستگاه 
های پایش هوا راه اندازی  می شود. شهردار اصفهان با تاکید بر این که لازم است برای  
کاهش آلودگی هوا فرهنگسازی شود تصریح کرد:  زیرساخت های دوچرخه سواری در 
شهر باید فراهم شود و طرح های ترافیکی ، اصلاح معابر و توسعه حمل و نقل عمومی 
نیز باید صورت گیرد همچنین لازم است شهروندان از مترو به عنوان  وسیله حمل و 
نقل پاك استفاده کنند تا هوای شهر اصفهان از این وضعیت بحرانی نجات یابد. وی با 
اشاره به این که در ایام الله دهه فجر  ۵۰۰ برنامه مختلف فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
در نقاط مختلف شهر در حال برگزاری  است ادامه داد: شهرداری اصفهان به دنبال 
نشاط و شادی در شهر است و در همین راستا جشن هایی به مناسبت ایام الله دهه فجر 
تمام مناطق شهر در حال برگزاری است.وی به احداث خیابان صاحب روضات به طول 
7۰۰ متر  و با هزینه 9۲ میلیارد تومان در منطقه یك اشاره و بیان کرد:  به طور حتم 
این خیابان، تردد را برای مردم منطقه یك هموار و باعث کاهش بار ترافیکی می شود.

نوروزی اضافه کرد:پارک محلی سپهر در خیابان صائب در راستای ارتقا کیفی محلات 
و افزایش نشاط اجتماعی در فضایی به مساحت 4 هزار و 8۰۰متر مربع با هزینه ۲۰9 
میلیارد ریال در اختیار شهروندان منطقه یك قرار گرفت.گفتنی است شهردار اصفهان 
چهارشنبه هفته  گذشته از دوچرخه و موتورهای برقی در گذر فرهنگی چهارباغ نیز 
رونمایی کرد و پس از افتتاح پروژه های عمرانی منطقه یک در جشن انقلاب واقع در 
میدان جمهوری اسلامی نیز حضور یافت و پس از آن به جشن همدلی واقع در منطقه 

14 شهرداری اصفهان رفت.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم خبر داد؛

پرداخت 380 میلیارد تومان تسهیلات به بخش 
صنعت و کشاورزی استان قم

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم با اشاره به آمارتسهیلات 
پرداختی در بخش تسهیل و رونق تولید از محل اعتبارات اختصاصی اینبخش و سایر 
منابع، از پرداخت 38۰ میلیارد تومان تسهیلات در بخش صنعت و کشاورزی استان قم 

از ابتدای سال جاری خبر داد.
مهرداد غضنفری امرایی در سیزدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
استان که در سالن امام جواد)ع( استانداری برگزار شد طی سخنانی با اشاره به اهداف 
کاری این کارگروه اظهار کرد: رونق بخشی به تولید و اشتغال دو راهبرد مهمی است 
که کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید به دنبال تحقق آن می باشد.وی این دو هدف 
را رویکرد اصلی دولت، مطالبه مهم مقام معظم رهبری و خواسته مردم عنوان و 
خاطرنشان کرد: رسیدن به این هدف بزرگ، نیازمند تلاش و همدلی همگانی است. 
معاون استاندار قم با اشاره به اقدامات مثبت صورت گرفته در زمینه رونق کسب و کار 
و رفع موانع تولید گفت: به وضع موجود قانع نبوده و برای نیل به وضع مطلوب و مورد 
رضایت مردم و سرمایه گذاران تلاش می کنیم. غضنفری امرایی با ارائه گزارشی از آمار 
تسهیلات پرداختی از محل اعتبارات خاص تسهیل و رونق تولید و سایر منابع بیان 
داشت: از ابتدای سال جاری تاکنون در مجموع 38۰ میلیارد تومان تسهیلات به بخش 
صنعت و کشاورزی استان قم پرداخت شده است و  ما به دنبال تك رقمی شدن رتبه 
استان در این بخش هستیم. معاون استاندار قم با تقدیر از همکاری بانك های دست 
اندرکار اعطای تسهیلات رونق تولید، از ارزیابی عملکرد    بانك ها در این زمینه خبر دادو 
گفت: انتظار ما این است که بانك های استان، با سرعت و جدیت بیشتری روندبررسی و 

پرداخت تسهیلات معرفی شده را انجام دهند.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم  خواستار شد

لزوم کاهش هزینه آب بها شهرک صنعتی 
محمود آباد 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم گفت: : آبی که به شهرک صنعتی 
محمود آباد داده می شود، آب خام است و باید هزینه آب بها این شهرک کاهش پیدا 

کند.
امیر طیبی نژاد ظهر دیروز در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم در تالار 
امام جواد)ع( استانداری با اشاره به عدم پرداخت هزینه آب بها توسط شرکت شهرک 
خدماتی شهرک صنعتی محمود آباد  اظهار کرد: این شرکت خدماتی جزو بخش 
خصوصی است و با وجود تسهیلات ارائه شده به آن، حاضر به پرداخت بدهی خود 
به شرکت آب و فاضلاب نیست. وی ادامه داد: آبی که به شهرک صنعتی محمود آباد 
داده می شود، آب خام است، ولی هزینه آب تصفیه شده بابت آن از واحدهای صنعتی 
مطالبه می شود و باید هزینه این آب بها کاهش پیدا کند. مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی استان قم افزود: در شهرک صنعتی محمود آباد، بدهی واحدهای صنعتی به 
شهرک خدماتی به این شهرک، حدود ۲.۵ میلیارد تومان است. این شرکت حدود 4۰۰ 
میلیون تومان به شرکت آب و فاضلاب استان قم بدهکار است، بدهی واحدهای صنعتی 
شهرک صنعتی محمود آباد به شرکت خدماتی به دلیل رکود واحدهای صنعتی کانی 
غیرفلزی است.   محمود سیجانی در ادامه این جلسه با اشاره به بدهی شرکت خدماتی 
شهرک صنعتی محمود آباد به شرکت آب و فاضلاب اظهار کرد: شرکت شهرک های 
صنعتی استان با اخذ لیست بدهکاران به آب و فاضلاب در این شهرک و برگزاری جلسه 
ای با حضور بدهکاران عمده شرکت خدماتی، موضوع را بررسی کرد. رئیس سارمان 
صنعت، معدن و تجارت استان قم ادامه داد: نامه ای با امضای استاندار قم به رئیس 
سازمان میراث فرهنگی ارسال خواهد شد تا در پرداخت تسهیلات طرح رونق تولید در 
بخش گردشگری تسریع صورت بگیرد. تورج همتی مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان قم نیز در بخش پایانی جلسه با اشاره به وضعیت شبکه فاضلاب در شهرک های 
صنعتی استان خاطرنشان کرد کرد: تنها دو شهرک صنعتی استان قم شبکه فاضلاب 
دارد که حتی در این دو شهرک نیز فاضلاب رهاسازی می شود، و وضعیت فاضلاب 

شهرک های صنعتی استان مطلوب نیست.

گزارشی  از وضعیت آب در قم؛

مدیریت تنش آبی در قم ضروری است

استفاده بهینه از آب در بخش های مصارف صنعتی، خانگی و کشاورزی می تواند باعث 
شود تا تنش های کم آبی در قم کمتر رخ نمایی کند. 

خشکسالی و کمبود آب مسئله ای که این روزها گریبانگیر بسیاری از استان های کشور 
شده است و حتی می توان سخن را فراتر از این برد و بحران آب را دغدغه ای برای 
بسیاری از کشورها و حتی مسئله ای دانست که آینده جهان را قطعاً تحت تأثیر آن 
قرار می دهد و این را می توان از موضوعات و اخبار مختلف دیگر کشورها هم به خوبی 

درک کرد.
اما در این بین آنچه که مهم است توجه به راهکارهای مدیریت آب و صرفه جویی در 

آن و استفاده بهینه از منابع آبی است.
استان قم از جمله مناطق کشور است که هم اکنون به طور کامل با بحران آب مواجه 
شده و خشکسالی و کاهش تقریباً 1۰۰ درصدی نزولات آسمانی در این شهر کویری این 
بحران به شکل جدی تری نمایان شده است و لزوم توجه به اجرای راهکارهایی که باید 
در بخش شرب، کشاورزی و صنعت به منظور کاهش مصرف این مایه حیات را به دنبال 
داشته باشد بیش از بیش احساس می شود؛ گرچه با گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
قم در بخش کشاورزی تاکنون راهکارهای مختلفی جهت مدیریت منابع اجرا شده است.

کشت پسته در قم به صرفه است
محمدرضا طلایی در گفتگو با  مهر، کشت پسته در استان قم را با توجه به اقلیم گرم 
خشک این استان به صرفه می داند که از لحاظ آبی و همچنین اقتصادی می تواند برای 

کشاورزان به صرفه باشد.
به گفته وی هم اکنون کشاورزان استقبال خوبی از کاشت پسته در استان قم داشته اند 
و سطح باغات این محصول از سه هزار هکتار هم اکنون به 1۲ هزار هکتار رسیده است.

البته گفته های رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم درباره کاشت درختان پسته در حالی 
مطرح می شود که مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان قم درباره این موضوع اما و 

اگرهایی را مطرح می کند.
احمد حاج حسینی مسگرنیز در گفت و گوی  بر این موضوع تأکید داشت که بحران 

آب به حدی رسیده که دیگر نباید به این فکر کنیم که کشت جایگزین باید صرفه 
اقتصادی هم داشته باشد.

وی در ادامه سخنانش با تأکید بر اینکه اولویت باید حفظ منابع و محیط زیست باشد، 
می گوید: الگوی کشتی که در تضاد با مدیریت منابع آبی باشد هم به صرفه نیست و 
در حال حاضر اقلیم قم شرایطی را سپری می کند که کاشت پسته هم به صرفه آبی 

این استان نیست.
البته در این بین طلایی بر این موضوع هم صحه می گذارد که کشاورزی و باغداری که 
تمام عمر خود را پای درخت و باغ خود گذاشته قطعاً نمی توان به او گفت که باید باغ 

خود را خشک کند و یا اینکه دست از کاشت بکشد.
تولید ۲4 هزار تن گندم طی سال گذشته در قم

موضوع کشت گندم و جو در استان قم هم مطلبی دیگری است که درباره آن اظهار 
نظرات فراوانی وجود دارد.

بنا بر آمار در سال زراعی گذشته کشاورزان قمی ۲4 هزار تن گندم تولید کرده اند و 
این در حالی است که نیاز استان قم چیزی حدود 1۲۰ هزار تن در سال است و با توجه 
به اینکه گندم و جو محصول تقریباً آب بر هستند رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم در 
سخنانش تأکید می کند که چنانچه برداشت گندم از رقم چهار و نیم تن در هر هکتار 
کمتر باشد تقریباً کاشت این محصول در استان قم صرفه نداشته و جهاد کشاورزی هم 
اصراری بر کاشت گندم و جو ندارد. رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم همچنین به 
کشت گیاهان دارویی در راستای بهینه سازی مصرف آب در قم تأکید می کند و در ادامه 
می گوید: در حال حاضر ۲۵۰ هکتار از راضی به کشت گیاهان دارویی اختصاص دارد و 

هدفمندی در ۲ سال آینده در راستای افزایش این مقدار به هزار هکتار است.
وی از دو دشت ساوه و شریف آباد به عنوان دو دشت پایلوت جهت اصلاح الگوی 
کشت نام می برد که اقدامات مطالعاتی و برنامه ریزی های آن هم صورت گرفته و طلایی 
هم امیدوار است که بتواند در کشت بهاره طرح جامع الگوی کشت را در آن ها پیاده 

سازی کرد.

سرانه مصرف آب در قم بالاتر از میانگین کشوری است
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان قم در ادامه سخنانش سرانه مصرف آب برای 
هر نفر در کشور را ۲۰۰ لیتر در شبانه روز می داند که قمی ها از این رقم بیشتر مصرف 

کرده و بین ۲3۰ تا ۲۵۰ لیتر آب مصرف می کنند.
احمد حاج حسینی مسگر در این زمینه صرفه جویی مردم، توسعه فاضلاب شهری، 
تصفیه و بهره وری مجدد آب در چرخه های مختلف صنعت و حتی آبیاری فضای سبز را 
مورد اشاره قرار می دهد و می گوید: الگوی فضای سبز شهری قم هم با توجه به شرایط 

آب و هوایی این استان باید تغییر کند.
وی بر این باور است که فضای سبز چمنی نه تنها آب بر است بلکه تأثیر چندانی هم 
بر آب و هوا ندارد و بنابراین برای زیباسازی شهری بخصوص برای شهری کویری مانند 

قم باید به سمت استفاده از ماسه های رنگی رفت.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم البته درباره چاه های غیر مجاز استان قم که رقم 
آن ها چیزی حدود سه هزار و 86۰ حلقه است هم سخن می گوید. مطلبی که رئیس 
سازمان کشاورزی قم هم آن را مورد اشاره قرار داد و تأکید کرد که باید با این چاه های 

غیر مجاز که آب های زیرزمینی را به راحتی مصرف می کنند برخورد کرد.
باید با چاه های آب غیر مجاز برخورد شود

البته علی مؤمن دبیر اجرایی خانه کشاورز قم که به شدت با برخی از آمارهایی که 
درباره مصرف آب در بخش کشاورزی داده می شود مخالفت است. وی در گفتگو با مهر 

بر این نکته تأکید می کند که باید با چاه های غیر مجاز برخورد شود.
البته او در سخنانش می گوید: اگر این چاه های غیر مجاز میانگین حدود ۲ لیتر در 
ثانیه برداشت آب داشته باشند در سال چیزی حدود ۲۵۰ میلیون مترمکعب آب از این 
چاه ها برداشت می شود که این مقدار را هم به کشاورزان نسبت می دهند و جزو مصارف 

آن ها حساب می کنند در حالی که این مقدار از چاه های غیر مجاز برداشت شده است.
در عین حال حاج حسینی مسگر که به نظر می رسد هدر رفت آب در بخش کشاورزی 
را با توجه به اشتغال زایی و ارزش افزوده ای که ایجاد می شود رقم بالایی ارزیابی می کند 
درباره چاه های غیر مجاز هم می گوید: بسیاری از این چاه ها خشک شده اند و در حال 
حاضر تنها هزار چاه قابل برداشت است که شاید رقم برداشتی این چاه ها هم به رقم ۲۰ 
میلیون مترمکعب برسد و با توجه به برداشت آبی که از چاه های مجاز و بخش کشاورزی 

صورت می گیرد رقم ناچیزی است.
حاج حسینی مسگر در ادامه به مصرف آب در بخش صنعت قم هم اشاره دارد وی 
در این باره می گوید: آب مصرفی در بخش صنعتی با توجه به ارزش افزوده و اشتغالی 
که ایجاد می کند چندان نمی تواند قابل توجه باشد و از سویی دیگر می توان با تصفیه 
پس آب شهرک های صنعتی آب را دوباره به چرخه بازگرداند که در این زمینه هم 

شهرک های صنعتی قم باید به شکل جدی وارد عمل شوند.
کشاورزان مظلوم هستند

دبیر اجرایی خانه کشاورز قم اما تمام قد از کشاورزان حمایت و پشتیبانی می کند و 
همان طور که گفته شد بسیاری از آمار و ارقام هدر رفت آب در این بخش را قبول ندارد. 
مومن می گوید کشاورزان مظلوم هستند و حتی آبی که در سدها تبخیر می شود و یا 
در لوله های شهری هم پرت می رود و آب چاه های غیر مجاز و هر هدر رفتی که از آب 

وجود دارد را به بخش کشاورزی نسبت می دهند.
وی می گوید کارخانه های قم هر کاری که بخواهند با آب شرب شهری انجام می دهند 
و چون در بخش صنعت هستند کسی به آن ها اعتراضی ندارد و همه اعتراض ها معطوف 
به بخش کشاورزی است. وی در عین حال تأکید می کند کشاورزان آب را دوست دارند 
و حتی بسیار قبل تر از مسئولان بر این باور بوده اند که کشور روبه خشکسالی می رود 
و بنابراین چون سرمایه آن ها بستگی به این مایه حیات دارد قطعاً در راستای استفاده 

بهینه از آن گام برداشته و عمل می کنند.
در هر حال گفته های مسئولان امر درباره آب و بهره وری بهینه از آن و آنچه که 
در اخبار و آمار می آید همه نشان دهنده این است که در موضوع آب نیازمند وفاق و 
همراهی ارگان های مسئول هستیم تا زنگ خطر کمبود آب را همه بشنوند و در راستای 
استفاده بهینه از آن گام بردارند زیرا قطعاً اقدامات مقطعی و یا اقدامات جایگزینی که 
دردی را دوا نکند و یا مورد پذیرش همگان نباشد قطعاً در آینده مجدداً به چالشی دیگر 

تبدیل می شود.

مدیریت کارا یا القای ناکارآمدی 






